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Elkészült a pilisvörösvá-
ri játszóterek felújítási 
terve. A beruházáshoz 
szükséges közbeszerzési 
eljárás megindításáról 
szeptemberi ülésén dön-
tött a képviselő-testület. 
A fejlesztésre azért van 
szükség, mert a játszóte-
reken több helyen elko-
pott a gumiburkolat, az 
eszközök elhasználód-
tak, némelyik folyama-
tos javításra, alkatrész-
cserére szorul.

A tervezésnél fontos szempont volt, hogy változatos játékokkal töltsék majd meg 
a helyszíneket, amelyek minél szélesebb korosztálynak nyújtanak szórakozást, 
mozgási lehetőséget. Igyekeztek minél több ötletet beépíteni a tervekbe. Ilyen a 
baba-mama hinta, a kötélpálya és a kötélpiramisok, a beépített trambulin, új 
csúszdás várak, kültéri csocsó, társasjáték, tollas, új homokozók és gumiszőnye-
gek, játszótéri árnyékolás, különféle szerepjátékokhoz használható eszközök, 
mint például hajó vagy tűzoltóautó.

Próbáltak minden játszóteret egyedivé tenni, hogy mindenhol találhassanak a 
gyerekek újdonságot. A projektet Spanberger Zsolt képviselő fogta össze. A java-
solt eszközöket, például a vizes játszótéri elemeket, az akadálymentes hintát, a 
mászófalat és a különféle interaktív elemeket, a korosztályok szerinti tematikus 
felépítést a Búcsú téren igyekeznek jövőre megvalósítani.

A fejlesztést saját költségen valósítja meg a város. A játszóterek sportpályarésze 
is felújítást igényel, ezek a tervek szerint szintén a közeljövőben, egy későbbi 
ütemben újulhatnak majd meg.

Öt játszótér újul meg

Hírek

KEDVES 
OLVASÓINK!

Hihetetlen, de ráfor-
dultunk az év utolsó 
harmadára, és beköszön-
tött az igazi ősz a maga színeivel, 
illatával, hűvösségével. Ezzel együtt 
a nagy, nyári városi rendezvények 
sora is lezárult a szüreti mulatság-
gal, melyről kétoldalas képes beszá-
molót találnak lapunk hasábjain. A 
nagy rendezvények témakörében 
még egy cikket olvashatnak, a szer-
vezésről, célkitűzésekről, elért ered-
ményekről Varga Péter képviselővel, 
műszaki tanácsnokkal beszélget-
tünk.

A hideg ellenére jó hír azonban, hogy 
idén nem zárnak be az intézménye-
ink, erről részletesen a polgármeste-
ri interjúban olvashatnak, több más 
téma mellett. Az elmúlt időszak sem 
telt eseménytelenül, és ha minden 
nem is fért bele e havi számunkba, 
igyekeztünk színes, változatos ol-
vasnivalókat összeállítani Önöknek, 
hiszen volt miből válogatnunk. Jubi-
leum, bányásznap, kiállítás, közös-
ségépítés – csak néhány téma azok 
közül, melyeket októberi számunk-
ban találnak.

Lezárásként – szokásomhoz híven 
– megpróbáltam valamilyen ősszel 
kapcsolatos idézetet keresni, de ami-
ket találtam, valahogy mind szomo-
rúak, az elmúláshoz, a halálhoz, a 
reménytelenséghez kapcsolódnak. 
Nem akartam ilyennel zárni a sora-
imat, így inkább arra biztatom Önö-
ket, hogy elő a színes sálakkal, sap-
kákkal, kalapokkal, és élvezzék az 
ősz ezer színét kint a szabadban vagy 
éppen az eső kopogását egy forró tea 
vagy forralt bor mellett, bent, a me-
leg szobában. És persze olvassanak 
Vörösvári Újságot!

Jó olvasást kívánok!

Palkovics Mária

Új munkagéppel bővült a Városgazda Kft. 
gépállománya: az önkormányzat egy hó- és 
síkosságmentesítő járművet szerzett be. A 
Városgazda Kft. eddig egy olyan gépet hasz-
nált erre a célra, melyet télen alakítanak 
át a hó- és síkosságmentesítési feladatok 
ellátására, egész évben viszont más típusú 

munkákra használják. A téli feladatok biztonságos elvégzése, valamint a kor-
szerűsítés érdekében így hosszú távon mindenképpen szükséges volt egy célgép 
beszerzése.

A Városgazda Kft. megalapítása előtt külsős cégek és az önkormányzat saját 
állománya végezte a hó- és síkosságmentesítést. A kiszervezett formában ellá-
tott feladatok költsége 2017 és 2020 között mintegy 80 millió forintot jelentett, 
emellett a Városgondnokság állományának munkája is további költséget rótt 
településünkre. A Városgazda Kft. 2020 és 2023 között, szintén három év alatt 
ugyanezeket a feladatokat nagyjából 8 millió forintért végezte el. A két költség 
közötti különbség mintegy 72 millió forintos megtakarítást jelent az önkor-
mányzat számára, ami elegendő forrás egy saját jármű vásárlására. A megvaló-
suláshoz az önkormányzat ezen megtakarításból 15 millió forint visszatérítendő 
kölcsönt nyújtott a Városgazda Kft.-nek. A választott Mercedes Unimog U400 
típusú hó- és síkosságmentesítési célgép ára megközelítőleg 25 millió forint.

Új munkagép a város szolgálatában
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Elkészültek a buszvárók

Elkészült a buszvárók felújítása a városban, mind a 17 hely-
színen. A változást a városvezetés azért kezdeményezte, mi-
vel a Pilisvörösvár területén található megállók műszaki és 
esztétikai állapota, mérete, akadálymentessége nem felelt 
meg az elvárásoknak, ezért időszerűvé vált a pavilonok kor-
szerűsítése, cseréje és egységesítése. A várók oldalára hirde-
tési felületek is kerültek. Ezek egyrészt pilisvörösvári esemé-
nyekről adnak majd hírt, másrészt pedig cégek helyezhetnek 
el reklámot itt, ami bevételt jelent a városnak. A munkálatok 
július közepén kezdődtek és szeptember elején fejeződtek be.

A 17 buszmegálló közül 13-ban található citylight tábla, 
amely hirdetésre ad lehetőséget. A felületet minimum egy 
hónapra lehet majd bérelni, a vitrinekben pedig 118,5 × 175 
cm méretű, papíralapú hirdetés helyezhető el. A plakát a hir-
dető mindkét oldalán megjelenik. Az értékesítéssel kapcso-
latos adminisztrációs feladatokat a polgármesteri hivatalban 
végzik majd. A megrendeléshez külön nyomtatvány készül, 
mely hamarosan a város honlapjára is felkerül. A hirdetések 
ára helyszínenként változó, nettó 120 000, illetve 150 000 
forint lesz. A reklámfelületre közútkezelői hozzájárulás, az 
elfogadott listaárakra pedig kormányhivatali jóváhagyás 
szükséges, ezért ez a folyamat még zajlik. Amint az engedé-
lyek megérkeznek, az önkormányzat hivatalosan is meghir-
detheti az értékesítést.

Ingatlant vásárolt az önkormányzat Pilisvörösvár északi 
övezetében, a Báthory utcával szemközti részen. A vá-
ros célja, hogy itt minél nagyobb egybefüggő területtel 
rendelkezzen és a későbbiekben egy közösségi célokat 
szolgáló, kulturális és sportközpontot létesíthessen a 
vörösváriak számára. Ezt a célt még egy 2003-ban ho-
zott önkormányzati rendelet írja elő, mely elővásárlási 
jog bejegyzéséről is határoz az ingatlanokra. Az elmúlt 
időszakban a meglévő önkormányzati területen számos 
telekcserével és vásárlással sikerült nagyobb összefüggő 
területeket kialakítani. Lehrer Anita, a témáért felelős 
képviselő felvette a kapcsolatot az érintett tulajdonosok-
kal, akik közül már többekkel megegyezés született. A 
mostani vétel során egy 1349 m2 nagyságú terület került 
a város tulajdonába, mely két nagyobb, összefüggő, már 
önkormányzati tulajdonú ingatlan között helyezkedik 
el. Az eddig megvásárolt terület nagysága 83 993 m2, a 
teljes terület pedig 269 008 m2. 

Újabb ingatlan a leendő 
sportközponthoz

Jelentős szakasz zárult le szeptember vé-
gén a Búcsú téri fejlesztés során. A be-
ruházás helyszínéről már levonultak a 
nagy munkagépek: elkészült a Fő utcától 
a Búcsú térre vezető akadálymentesített 
lépcső, majd a burkolási munkálatok és a 
vízelvezető árkok kialakítása is. Emellett 
megérkezett a leendő park területére az 
állandó mosdó, olyan, amelyet a tavaknál 
már láthattak. Ezek után a rendelőintézet 
mögötti részen a kertészeti munkálatok-
kal folytatódott a beruházás, sor került 
többek között kerítésépítésre, fa-, illetve 
növényültetésre, füvesítésre, vagyis a te-
rület zöldítésére.

Zajlanak a kertészeti 
munkák a Búcsú téren
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Már nem csak épül, 
szépül is leendő bölcsődénk

Már nem csak épül, szépül és színesedik is leendő bölcsődénk: 
a munkálatok festéssel, csempézéssel folytatódnak, a homlok-
zati térkő burkolást pedig hamarosan befejezik a szakembe-
rek. Ezután itt is megkezdik a színezést. Időközben a parkolók 
kialakításába és a földmunkákba is belekezdett a kivitelező. Ez 
utóbbi részeként helyükre kerülnek az új víz- és csatornavezeté-
kek. Mindeközben a Béke utcában az elektromos betáplálókábel 
kiépítése is jól halad, így hamarosan megszűnnek a közlekedést 
időnként akadályozó munkálatok.  

Német óvó néni a Hápi csoportban

Német óvodapedagógus-hallgató töltötte gyakorlatát a Sza-
badság utcai tagóvodában. Dorka Kobrehel a németországi 
Heidenheimből érkezett Pilisvörösvárra, és három hetet töltött 
a gyerekekkel. A leendő német kolléganő harmadéves hallgató, 
aki szakmai gyakorlatának helyszínéül a Pilisvörösvári Német 
Nemzetiségi Óvodát választotta. A kezdeményezéssel az intéz-
mény vezetőjét, Kissné Répási Anikót kereste meg, szeptember-
ben pedig már a Hápi csoportba tartozó gyerekekkel foglalkoz-
hatott, Mirk Szilvia óvónő mentorálásával. 

Dorkát Strack Bernadett alpolgármester is üdvözölte, és egy vö-
rösvári ajándékcsomaggal köszönte meg munkáját. „Az ilyen 
kezdeményezések nagy elismerést jelentenek városunk és in-
tézményünk számára. Bízom abban, hogy Dorka sok kellemes 
emléket őriz majd az itt töltött hetekről és jó hírét viszi Pilis-
vörösvárnak” – mondta az alpolgármester. A látogatás során 
Strack Bernadett megtekintette az újonnan vásárolt Rotocubo 
játékot is, melyet a Szent Márton Óvodai Alapítvány vásárolt az 
önkormányzat hozzájárulásával, az óvodások szüleinek egyszá-
zalékos adófelajánlásával és pályázat útján állami támogatással. 

Munkálatok a záportározónál

Jól halad a záportározó építése a Tó dűlőben, jelenleg a két 
medence közötti áteresz kialakítása zajlik. Ez a műtárgy fon-
tos szerepet tölt majd be a tározókba befolyó vizek átereszté-
sében és szabályozásában.

A beruházás nyár közepén kezdődött. A helyszínen egy 6500 
köbméter befogadóképességű medence kialakítása folyik, 
melynek kapacitása szükség esetén tovább növelhető majd. 
A záportározó elősegíti a felszíni vizek helyben tartását, il-
letve késleltetett levezetését, ezzel pedig jelentős mértékben 
javítja a település egyik, csapadékvízzel jelentősen érintett 
részén a felszíni vízelvezetés helyzetét. 

Ingyenes wifihozzáférési pont a 
Hősök terén

Wifihozzáférési pontot épített 
ki a DIGI a Hősök terén az ön-
kormányzat javaslatára. Erre 
bárki rácsatlakozhat, aki a té-
ren tartózkodik, használata 
ingyenes, regisztrációhoz nem 
kötött, jelszó megadása sem 
szükséges. Az ingyenes wifihez 
a SZIP, vagyis a Szupergyors 
Internet Program révén jutott 

hozzá a város. A DIGI a Széchenyi 2020 Programban kiírt pá-
lyázat eredményeként – 12 járás közel 100 településére vonatko-
zóan – csaknem 2,3 milliárd forint értékű európai uniós forrást 
nyert el legalább 30 Mbit/s sebességű hálózatok fejlesztésére. 

Idősek világnapja

Édességgel kedveskedett a város a 85 év feletti pilisvörösvári lakosoknak az idősek világnapja alkal-
mából. A bonbont a Művészetek Háza munkatársai juttatták el a csaknem 230 érintetthez. Műsort is 
szervezett az önkormányzat az ünnep kapcsán október 8-ára. Az idősek tiszteletére szervezett esemé-
nyen a Két szoknya egy nadrág társulat operett-előadását nézhették meg a vendégek. „Reméljük, si-
került örömet szereznünk mind a bonbonnal, mind pedig a vasárnap délutáni zenés műsorral. Fontos, 
hogy ne feledkezzünk meg az idős korosztályról, sokat köszönhetünk nekik” – mondta Strack Berna-
dett alpolgármester.
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A közelmúltban elváltak dr. Fetter 
Ádám polgármester és a TEVÖ 
frakció útjai. E havi interjúnkban 
többek között erről kérdeztük 
városunk polgármesterét, de 
szóba került az is, hogy lesznek-e 
idén intézményi bezárások, és 
hogy hogyan áll az uszoda ügye.

• Múlt havi lapzártánk után érkezett a hír, hogy polgár-
mester úr és a TEVÖ útjai különváltak, Ön kilépett az egye-
sületből, és függetlenként folytatja a munkát. Mi volt ennek 
az oka?
Nemcsak kiléptem az egyesületből, hanem az alelnöki tisztségem-
ről is lemondtam. Nehéz döntés volt, de úgy érzem, hogy most más 
úton kell folytatnom, hogy még jobban tudjam szolgálni Pilisvö-
rösvárt és mindannyiunk közösségét. Elsődleges célom továbbra 
is a város fejlődése, komfortjának növelése, a közösség erősítése 
és hagyományaink megőrzése. Tiszta lélekkel és változatlan elhi-
vatottsággal folytatom a munkát, és izgatottan várom a jövő kihí-
vásait. Hiszem, hogy a szülővárosom iránt érzett tisztelet és elkö-
telezettség egy hosszú és sikeres út alapköve lehet mindannyiunk 
számára. Köszönöm a támogatásukat és bizalmukat, folytatom 
a munkát! Senkit meg nem sértve, az okra azt tudom válaszolni, 
hogy másképp képzelem el Vörösvár jövőjét. Ez a tény számomra 
az évek alatt kikristályosodott, ezért léptem egy nagyot.

• Milyen hatással van ez az elkövetkező hónapok munká-
jára és a már folyamatban lévő feladatokra?
Teszem tovább a dolgomat, elsődleges tekintettel mind a 15000 vö-
rösvári lakosra, és azokra, akik bíznak bennem.

• Tervez újraindulni a jövő évi választásokon? Amennyi-
ben igen, milyen színekben, milyen csapattal?

Természetesen igen. Mindent 
a maga idejében.

• Lassan elérkezik a fűtési 
szezon. Tavaly ilyenkor a 
megnövekedett energia-
árak országszerte problé-
mát okoztak, Vörösvár is 
több intézményét részlege-
sen vagy teljesen bezárta és 
korlátozta a közvilágítást. 
Hogyan alakul ez az idei 
fűtési szezonban? Lesznek 
hasonló korlátozások?
Az idei szezonban nem terve-
zünk korlátozásokat intézmé-

Külön utak, 
fűtési szezon és uszoda

nyeinkben, hiszen nagyban változott az energiahelyzet az elmúlt 
évhez képest. Az árak ugyan még mindig magasabbak, mint az 
energiaválság kitörése előtt, azonban jóval alacsonyabbak, mint 
tavaly. A közvilágítás esetében a korszerűsítést az idei évben el-
végeztük, így az energiahatékony izzóknak köszönhetően már 
akkora az elérhető megtakarítás, ami önmagában sem indokolná 
a részleges kikapcsolást. 

• Az energiaárakhoz kapcsolódóan közbeszerzési eljárást 
kellett lefolytatni. Röviden elmondaná, pontosan mire irá-
nyult a közbeszerzés? Milyen ajánlat érkezett, és nagyjából 
mit jelent ez számokban? 
A közbeszerzés a város gáz- és villamosenergia-beszerzésére irá-
nyult, 2 éves időtartamra. A szerződéseink a tavalyi, kormányzat 
által biztosított konstrukcióban az év végén lejárnak, ezért fontos 
volt, hogy addig megtaláljuk az új szolgáltatót mindkét közüzem 
esetében. Gyorsított közbeszerzés lehetőségével éltünk, ami any-
nyit jelent, hogy csatlakoztunk egy központosított beszerzéshez, 
bízva abban, hogy kedvezőbb árat kapunk annál, mint ha az ön-
kormányzat egymaga indította volna el a beszerzést. Viszonyítá-
si alapunk ugyan nincs, de az mindenképp megállapítható, hogy 
a kapott árak jóval kedvezőbbek, mint a tavalyiak, azonban így is 
kétszer, háromszor magasabbak, mint az energiaválság kirobbaná-
sát megelőzően. 

• Közben a város teljes közvilágításának korszerűsítése is 
lezajlott. Vannak már számok arra nézve, hogy ez mennyi-
ben segíti az energiagazdálkodást, mennyit takarít meg 
vele a város?
A beruházás nemrég zárult, ezért pontos adatokkal a fogyasztás 
tekintetében még nem rendelkezünk. Pár hónap múlva már lesz-
nek referenciaadatok, ami alapján elemezni tudjuk majd, miként is 
alakultak a fogyasztási adatok az előző év ugyanezen időszakához 
képest. Az biztos, hogy nem kevés pénzt fog megtakarítani a város 
ezzel a fejlesztéssel, ami újabb energetikai korszerűsítéseket szol-
gálhat a jövőben.

• Köztudottan nem önkormányzati beruházás, de ismét 
van remény, hogy talán mégis lesz uszoda. Mi adhat okot a 
bizakodásra?
Ez valóban egy állami beruházás. Nagyon bíztunk a folytatásban, 
hogy mielőbb újra megkezdődnek a munkálatok az uszoda terüle-
tén. Több alkalommal kezdeményeztünk egyeztetéseket, jártunk a 
témában a minisztériumban is és próbáltuk sürgetni, elősegíteni 
az újrakezdést. Az, hogy újra van mozgás a területen, és elindul-
tak a munkálatok, már önmagában is biztató, illetve a kormányzat 
többletforrást is megítélt a megemelkedett költségek fedezetére, 
így bízunk abban, hogy pénzügyi akadálya sem lesz a beruházás 
befejezésének. Köszönjük Vitályos Eszternek, hogy ügy mellé állt. 

• A mostani tervek szerint mikorra lesz uszodája a városnak?
Várhatóan a 2024/2025-ös tanév során nyithat meg az uszoda, 
ha a beruházás a megfelelő ütemben tud haladni. Biztosat majd 
a munkafolyamatok előrehaladtával tud mondani a beruházó, de 
addig is bízunk abban, hogy ez a céldátum tartható lesz.

PM
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A TEVÖ a különválásról
A különválásról természetesen a TEVÖ frakciót is 
megkérdeztük. Azokra a kérdésekre, hogy ho-
gyan látják a további munkát, és mit gondolnak a 
jövőről, Strack Bernadett alpolgármester válaszolt.

• Mennyire érte Önöket váratlanul polgármester úr bejelentése?
A bejelentés nem ért váratlanul, mert ahogy a Tegyünk Együtt Vörös-
várért Egyesület hivatalos közleményében is szerepelt, ez a döntés a 
november óta tartó egyeztetési folyamat eredményeként született, így 
zártuk a tárgyalásokat. A folytatás kérdésében az egyesület tagjai és pol-
gármester úr nem azonos álláspontot képviseltek, és ezek a tárgyalások 
során sem közeledtek egymáshoz, így teljesen természetes, hogy polgár-
mester úr a munkáját már nem az egyesület keretein belül kívánja foly-
tatni.

• Okoz-e a helyzet nehézséget a további munkában, a döntésho-
zásban?
Azt gondolom, hogy nem okozhat nehézségeket. Magam részéről, ahogy 
az elmúlt négy évben, úgy a jövőben is mindent meg fogok tenni annak 
érdekében, hogy az önkormányzat működése, a város fejlődése, fejlesz-
tése biztosított legyen, békés, nyugodt környezetben. Az önkormányzati 
létre eddig sem egy munkaként tekintettem, hanem mint egy szolgálatra 
a szülővárosom jobbá, szebbé, élhetőbbé tételéért, így tudok nap mint nap 
szívből, jó érzéssel és lendülettel tenni. Az eddigi stratégiai tervezés egy 
fejlődés útjára állította a várost, és a hátra lévő egy évben is ezt kívánom 
követni a frakció és a testület támogatásával. Hálás vagyok mindazért a 
tudásért, amit az elmúlt négy évben az önkormányzattól kaptam, hi-
szen számos olyan terület került irányításom alá, amelyeket meg kellett 
értenem és tanulnom (ebben nagy köszönet illeti a kollégákat), hogy fe-
lelős döntéseket tudjak hozni, és hozhassak még az elkövetkezendő idő-
szakban. Azok közé az emberek közé tartozom, akik nem ülnek le úgy 
a tárgyalóasztal mellé, hogy nincs meg a megfelelő tudásuk és informá-
ciójuk a kérdéshez. Bízom abban, hogy tudásommal én is megfelelően 
szolgálhattam és szolgálhatom még a várost, mindannyiunk közös ott-
honát, hiszen céljaim mind városvezetőként, mind városlakóként azono-
sak Pilisvörösvár jövőjét illetően: hogy az utókor számára méltó módon 
megőrizzük a helyi értékeket, és haladjunk a korunk elvárásainak meg-
felelően.

• Tervezik-e a csapat újraépítését és a választásokon való indu-
lást?
A Tegyünk Együtt Vörösvárért Egyesület folytatni szeretné a város szolgá-
latát, mert bár nagyon sok mindent tettünk, elértünk, de nem mondhat-
juk, hogy végeztünk, hiszen megannyi terv és feladat van még előttünk, 
amit meg szeretnénk valósítani. Ezért tervezzük az indulást a június 
9-i önkormányzati vá-
lasztásokon. Lesz kisebb 
változás a csapatban, de 
nagy részben változatlan 
a felállás, mindenki el-
kötelezett amellett, hogy 
Pilisvörösvár gazdasági, 
kulturális értékeit meg-
őrizze, fejlessze a 2024–
2029 közötti ciklusban 
is. Ezért fogok, fogunk 
tenni együtt, ahogy tet-
tük eddig is egy össze-
tartó, fejlődő városért és 
annak közösségéért.

PM

MEGHÍVÓ
Tisztelettel meghívjuk Önt és kedves 

családját az 1956-os forradalom és 
szabadságharc 67. évfordulója emlékére 

2023. október 23-án 17.00 órakor 
megrendezendő városi ünnepségre. 

Helyszín: Hősök tere

Ünnepi műsor: 
• Beszédet mond dr. Fetter Ádám 

polgármester
• Koszorúzás
• Fáklyás felvonulás a Betelepülés térig

Közreműködnek: 
Német Nemzetiségi Fúvószenekar, 

Farkas Ádám színművész, 
Cziffra György AMI

Közszolgálati munkaviszonyának 30 éves jubileuma al-
kalmából köszöntötte Majda Józsefet Fetter Ádám pol-
gármester, Strack Bernadett alpolgármester, Gergelyné 
Csurilla Erika jegyző, Baya András aljegyző és Laka-
tosné Halmschlager Margit osztályvezető. József 1993-
ban kezdett dolgozni a polgármesteri hivatal műszaki 
osztályán közterület-felügyelőként. Itt a közterületi 
szabálytalanságok ellenőrzése mellett teendői közé tar-
tozott az útállapotok felmérése, a közvilágítási hibák 
megtalálása. Ezt követően négy év elteltével átkerült az 
igazgatási osztályra, ahol azóta is iktatással, valamint 
az iratok rendszerezésével, selejtezésével foglalkozik. 
Saját bevallása szerint rendszerető, rendszerező ember, 
aki képes átlátni az összetett struktúrákat, így az alap-
vetően monotonnak tűnő folyamatok számára felüdü-
lést jelentenek. Mivel a kollégák keze alá dolgozik, így a 
különféle munkakörökre is rá kell látnia, és tisztában 
kell lennie az aktuális jogszabályváltozásokkal is. 2012 
óta anyakönyvezéssel kapcsolatos feladatokban is részt 
vállal. „Az iktatással kapcsolatos kérdésekben mindig 
számíthatunk Józsi szaktudására, és neki köszönhető 
a hivatal iratállományának rendezettsége” – mondta 
Gergelyné Csurilla Erika jegyző.

30 év a köz szolgálatában
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Önkormányzati 
döntések

Szeptember 8. – Rendes ülés
Rendelet Pilisvörösvár Város Önkormányzata 2023. évi 
költségvetéséről szóló 3/2023. (II. 21.) önkormányzati 
rendelet módosításáról (12 igen)

Rendelet a pénzbeli és természetbeni szociális támogatá-
sokról szóló 18/2021. (XII. 13.) önkormányzati rendelet 
módosításáról (12 igen)

Határozat a kivitelező kiválasztása tárgyában indított 
„Görpark építése Pilisvörösváron” közbeszerzési eljárás 
eredményéről – A kivitelezési szerződést a Concreative Hunga-
ry Kft.-vel kötötték meg, nettó 58 526 200 forint + áfa, azaz brut-
tó 74 328 274 forint egyösszegű ajánlati árral és 48 hónap jótállás-
sal (8 igen, 2 nem, 2 tartózkodás)

Határozat Pilisvörösvár város buszmegállóiban elhelye-
zett reklámfelületek értékesítéséről (További részletek a 4. 
oldalon) (12 igen)

Határozat a listaárak megállapításáról (12 igen)

Határozat a Pilisvörösvár Város területén található 5 da-
rab játszótér felújítása kivitelezőjének kiválasztására a 
közbeszerzésekről szóló 2015. évi CXLIII. törvény 115. § 
(2) és (4) bekezdése szerinti közbeszerzési eljárás megindí-
tásáról (8 igen, 4 tartózkodás)

Határozat az önkormányzat 2023. évi közbeszerzési ter-
vének a módosításáról (12 igen)

Rendelet a temetőkről és a temetkezés rendjéről szóló 
14/2021. (X. 22.) önkormányzati rendelet módosításá-
ról – Pilisvörösvár eddig érvényben lévő temetőrendelete külön 
megváltási díjat szabott ki aszerint, hogy az elhunyt helyi lakos 
vagy nem. A Pest Vármegyei Kormányhivatal által küldött törvé-
nyességi felhívás alapján a jogszabályi rendelkezések nem teszik 
lehetővé a lakhely alapján történő különbségtételt a temetési hely 
megváltásáért és újraváltásáért fizetendő díjak összege tekinteté-
ben. Ezért a meglévő rendeletet módosítani kellett. A módosítás 
értelmében a pilisvörösváriakra vonatkozó díjtétel lett érvényes 
mindenkire, vörösvárira és nem vörösvárira egyaránt. (12 igen)

Határozat a kulturális és sportközpont területén a 097/101 
hrsz.-ú ingatlan megvételéről (Részletek a 4. oldalon) (12 igen)

Határozat a Bursa Hungarica Felsőoktatási Ösztöndíj-
rendszer 2024. évi pályázati fordulójához való csatlako-
zásról (12 igen)

Rendelet a közvilágítás veszélyhelyzet idejére vonatkozó 
helyi működési rendjéről szóló 25/2022. (XI. 24.) önkor-
mányzati rendelet hatályon kívül helyezéséről (Részletek a 
polgármesteri interjúban) (12 igen)

Határozat a lejárt határidejű határozatokról szóló tájékoz-
tató elfogadásáról (11 igen)

Szeptember 20. – Rendkívüli ülés
Határozat a közbeszerzési eljárás eredményéről a Közbe-
szerzési és Ellátási Főigazgatóság központosított villamos 
energia keretközbeszerzési eljárásában – Az összességében 
legkedvezőbb érvényes ajánlatot adó MVM Next Energiakeres-
kedelmi Zrt.-t hirdették ki nyertesnek bruttó 136 595 664 forint 
ajánlati árral. (10 igen)

Határozat a közbeszerzési eljárás eredményéről a Közbe-
szerzési és Ellátási Főigazgatóság központosított földgáz 
keretközbeszerzési eljárásában – Az összességében legked-
vezőbb érvényes ajánlatot adó MVM Next Energiakereskedelmi 
Zrt.-t hirdették ki nyertesnek bruttó 89 724 697 forint ajánlati 
árral. (10 igen)

Határozat a közbeszerzési eljárás eredményéről a Közbe-
szerzési és Ellátási Főigazgatóság központosított földgáz 
keretközbeszerzési eljárásában – Az összességében legked-
vezőbb érvényes ajánlatot adó MVM Next Energiakereskedelmi 
Zrt.-t hirdették ki nyertesnek nettó bruttó 104 492 336 forint 
ajánlati árral. (10 igen)

Határozat a „Szabadság utca felújítás” közbeszerzési eljá-
rás keretében kötött vállalkozási szerződés módosításáról 
– A vállalkozási szerződést a szükséges pótmunka megrendelésé-
vel módosították, a bruttó 2 948 305 forint vállalási ár növekedést 
a képviselő-testület jóváhagyta. (9 igen, 1 tartózkodás)

Határozat a Pilisvörösvári Városgazda Nonprofit Kft. ré-
szére hó- és síkosságmentesítési célgép beszerzéséhez tagi 
kölcsön biztosításáról (8 igen, 1 nem, 1 tartózkodás)

Határozat a Pilisvörösvári Városgazda Nonprofit Kft. tagi 
kölcsön visszafizetési határidejének módosításáról (8 igen, 
1 nem, 1 tartózkodás)



Vörösvári Újság   2023. október 9Önkormányzat

Határozat a Magyar Vöröskereszt Pest Megyei 
Szervezet bérleményére vonatkozó bérleti 
díjfizetési mentességének meghosszabbítá-
sáról – A Magyar Vöröskereszt Pest Megyei Szer-
vezet bérleményére vonatkozó bérleti díjfizetési 
mentességének idejét 2023. október 9-től, ismétel-
ten 6 hónapig meghosszabbították. (8 igen)

Határozat a Pest Megye Önkormányzatának 
Közgyűlése által alapított „Év Polgárőre díj” 
adományozására vonatkozó felterjesztésről 
– A képviselő-testület Schuck Bálintot, a Liget Pol-
gárőr Egyesület elnökét terjesztette fel a díjra. (9 
igen)

Határozat a Pest Megye Önkormányzatának 
Közgyűlése által alapított „Év Tűzoltója díj” 
adományozására vonatkozó felterjesztésről 
– A képviselő-testület Pfeiffer Ferencet, a Pilisvö-
rösvári Önkéntes Tűzoltó Egyesület elnökét ter-
jesztette fel a díjra. (8 igen, 1 tartózkodás)

Határozat a Pest Megye Önkormányzatának 
Közgyűlése által alapított „Nemzetiségekért 
díj” adományozására vonatkozó felterjesz-
tésről – A képviselő-testület Zsámboki Szabolcs 
művelődésszervezőt terjesztette fel a díjra a német 
nemzetiségi kultúra és hagyományőrzés területén 
kifejtett kimagasló tevékenysége elismerésekép-
pen. (9 igen)

Határozat a Pest Megye Önkormányzatának 
Közgyűlése által alapított „Év Gazdálkodó-
ja díj” adományozására vonatkozó felter-
jesztésről – A képviselő-testület Ziegler István 
pilisvörösvári gazdálkodót terjesztette fel a díjra 
a mezőgazdasági termelés során használt környe-
zetbarát technológiák meghonosítása érdekében 
kifejtett kimagasló tevékenységéért. (9 igen)

Határozat a Pest Megye Önkormányzatának 
Közgyűlése által alapított „Év Iparosa díj” 
adományozására vonatkozó felterjesztésről – 
A képviselő-testület Mátrai Zsolt üveges vállalko-
zót terjesztette fel több évtizedes kimagasló iparosi 
tevékenységéért, valamint a város közösségének 
mindenkori önzetlen szolgálatáért. (9 igen)

Határozat a Pest Megye Önkormányzatá-
nak Közgyűlése által alapított „Év Kisvál-
lalkozása díj” adományozására vonatkozó 
felterjesztésről – A képviselő-testület Nick Se-
bestyén vállalkozót, a HedoNick Pince tulajdono-
sát terjesztette fel magas színvonalú, a borászat 
legjobb hagyományait ápoló tevékenységéért. (9 
igen)

Szeptember 28. – Rend-
kívüli ülés

Határozat a kivitelező kiválasztása tárgyá-
ban indított „Játszótér építése Pilisvörösvá-
ron” közbeszerzési eljárás eredményéről (10 
igen, 2 tartózkodás)

Bursa Hungarica ösztöndíjpályázat
Ezúton tájékoztatom Pilisvörösvár lakosságát, hogy Pilisvörös-
vár Város Önkormányzata 2024-ben is csatlakozik a Bursa Hun-
garica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázathoz.

A pályázati felhívás és a pályázati adatlap Pilisvörösvár Város 
honlapján (www.pilisvorosvar.hu) megtalálható.

Felvilágosítás kérhető az alábbi telefonszámon: 26-330-233/129-
es mellék, illetve e-mailen: jakline@pilisvorosvar.hu.

Gergelyné Csurilla Erika, jegyző

Niedermayer Antal Györgyöt köszöntötte otthonában 90. születésnapja 
alkalmából Fetter Ádám polgármester. Niedermayer Antal a keleti ha-
tár melletti Elek településen született 1933-ban. Tóni bácsi és családja 
a négy nemzetiségű városka sváb közösségéhez tartozott. A kitelepítés 
érintette Elek lakóit is, amit a Niedermayer család az édesanya beteg-
sége miatt tudott elkerülni. Tóni bácsi az elemi iskolát szülővárosában 
végezte, majd kőművesszakmát szerzett és 1961-ben mestervizsgázott. 
Egy építőipari KTSZ-nél kezdett dolgozni, ahol később műszaki vezető 
lett, majd a 150 fős szövetkezet elnökének választották. Tóni bácsi fele-
ségét, Gortka Ilonát is helyben ismerte meg, akivel 1957. augusztus 31-
én kötöttek házasságot. 

Tóni bácsinak és Ilona néninek egy fia született, az ő révén kerültek 
2018-ban Pilisvörösvárra. Antal ugyanis vörösvári lányt vett feleségül, 
és itt alapított családot. Édesapja már nagyon régóta követte városunk 
életét, az itteni rendezvényeket, és származása miatt lélekben ide, ebbe 
az erős sváb közösségbe vágyott. Tóni bácsi 80. születésnapjára fia csak 
egy fényképpel érkezett Elekre, a fotón pedig egy pilisvörösvári ház sze-
repelt. Antal azonban nemcsak egy otthonnal, hanem a vágyott vörös-
vári élettel és az itteni közösséggel is megajándékozta édesapját.

Tóni bácsi fiatal korában sokat focizott, és a sportág iránti lelkesedése 
máig fennmaradt. Talán ennek, pozitív életszemléletének és a geneti-
kának is köszönheti, hogy most is jó egészségnek örved. Születésnapját 
családja körében ünnepelte, akik a közös vacsora mellett egy meglepe-
téssel is készültek számára: helyi fúvószenészek érkeztek otthonukba, 
akik szerenádot adtak Tóni bácsinak.

Szépkorú köszöntése
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Indulnak az őszi munkálatok
Ami a köz- és zöld-
területek gondozását 
illeti, már nem a nö-
vényzet túlburjánzá-
sa, gyors növekedése 
adja a feladatok zö-
mét. Hamarosan a 
falevelek begyűjtése 
és ezek elszállítása 
kerül majd a közép-
pontba, vagyis a nyári 
teendőket felváltják a 
klasszikus őszi mun-
kálatok. Ebben az 
időszakban – minden-
szentek és halottak 
napja közeledtével – a 
városgazdák kiemelt figyelmet fordítanak a temető rendben tar-
tására. Karbantartás, javítás, kertészet és gallyazás – ezek mind 
ide sorolhatók.

Utóbbi feladat elvégzése más helyszíneken is szükségessé vált. 
Volt, ahol vezetékekbe, lámpatestekbe értek az ágak, vagy éppen 
a Depónia kért segítséget, mert a belógó részek akadályozták a 
hulladékgyűjtő autó haladását.

Az elmúlt hetekben az 
elvégzendő munkála-
tok nagy részét adta – a 
Fő utcában zajló pol-
lercserék mellett – az 
utcabútorok felújítása 
is: a városgazdák Pilis-
vörösvár számos terü-
letén dolgoztak, pado-
kat, asztalokat, köztéri 
szemeteseket festettek 
át, illetve végeztek el 
ezeken kisebb javításo-
kat, pótoltak hiányzó 
elemeket. Dolgoztak a 
Fő téren, a Vásár téren, 
a bányászemlékműnél, 
a Rákóczi utcai játszó-
téren, a Szabadság utca 
beruházásban érintett 
szakaszán, valamint a 
Puskin udvarban.

Ezek esetében azonban 
nemcsak az „idő dolgo-
zott”, hanem rongálók is 
felelősek azért, hogy az 
utcabútorok felújításra 
szorultak. A lerúgott, le-
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tépett, kidöntött elemek helyreállítása sajnálatos módon szerves 
részét képezi a Városgazda Kft. mindennapjainak. Ezúttal azon-
ban nem kizárólag a hulladékgyűjtő edények sínylették meg a 
vandalizmust, a pumptrack pálya szerelőállványát is talpra kel-
lett állítani, miután azt ismeretlenek kiszakították a helyéről.

A buszmegállókban, tereken, közökben és városi lépcsőknél, illet-
ve a vasútállomáson található lift esetében sem kizárólag a kosz 
és a különféle növényrészek, lehulló levelek eltakarítása emész-
ti fel az értékes munkaórákat, hanem elsősorban az eldobált 
italosdobozok, üvegek, flakonok és cigarettacsikkek összegyűj-
tése. A város egyes köztéri szemetesei rendszeresen háztartási 
hulladékkal telnek meg, és évente több esetben kell felszámolni 
illegális lerakókat is, legutóbb például a Csabai utcában, ahol a 
városgazdák két utánfutót pakoltak meg hulladékkal.

És ha már szó esett a javítá-
sokról, kisebb-nagyobb fel-
adatok még akadtak ezen a 
fronton: a Solymári utcában 
komplett árokhelyreállítást 
végeztek, szétbontották, 
majd visszaépítették azt, a 
Rákóczi utcában forgóhin-
tát javítottak és cserélték a 
kiálló burkolati elemeket, 
emellett dolgoztak másik ját-
szótéren is. A Dózsa György 
és a Fő utca találkozásánál 
egy sérült járdarészt hoz-
tak rendbe, mert botlásve-
szélyessé vált. Ezek mellett a Szikla utcában kitakarították az 
árkot, Bányatelepen, a Fő utca mentén pedig korlátot festettek, 
kicserélték a bojlert a Vásár tér melegítőkonyhájában, táblahely-
reállítást végeztek, javították az ereszcsatornát a vasúti liftnél 
– sok más teendő mellett.

Ebben az időszakban egy újabb jelentős városi rendezvény is 
lezajlott: a szüreti felvonulás. Az esemény idén új helyszínre 
költözött, a résztvevőket a Vörösvári Napokról már ismert sátor 
várta a Kacsa-tónál, amelyet ezúttal is a Városgazda Kft. mun-
katársai állítottak fel, és – ahogy az lenni szokott – ők építették 
ki a lebonyolításhoz szükséges áramellátást. 
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• A Stégek Éjszakájával kezdődött az idei nagyrendez-
vények sora, majd most szeptember végén a szürettel ért 
véget. Összeségében hogyan értékelné őket?
A 2023-as vörösvári rendezvényeket, mind a kisebbeket, mind 
a nagyobbakat abszolút pozitívan értékelem. Igazából az összes 
vágyunkat és álmunkat beteljesítette az idei rendezvénysorozat. 
Sok ember sok munkája van mögötte, de megérte.

• A nagyrendezvények, bár már hagyományosnak mond-
hatóak, mégis mindig van bennük némi változás, újítás. 
Ez kifejezetten cél?
Tudatos döntés, igen. Anikor a TEVÖ átvette a város irányítását, 
célul tűzte ki a közösségi és kulturális rendezvények átformálá-
sát, természetesen úgy, hogy a hagyományokat megőrizzük, ne 
vegyük el a központi szerepüket, de vigyünk bele valami újat. A 
Stégek Éjszakája előtt lévő gyereknapot egy nyárindító rendez-
vénynek tartom. Tavaly új helyszínre vittük, a ligeti lovardák 
mellé, aminek már akkor is nagy sikere volt. Az idei évben még 
inkább kiforrott a rendezvény, megsokszorozódott a kilátogatók 
száma, és sok pozitív visszajelzést kaptunk. Én egész nap kint 
voltam a helyszínen, a sok mosolygós gyermekarc és a folyama-
tos nyüzsgés önmagáért beszélt. A Stégek Éjszakáját második 
alkalommal szerveztük meg, ez volt az idei első nagyrendez-
vény, a másik pedig a Hallo! Werischwar. Ezt a Trina miatt 
idén először a tavaknál rendeztünk meg, nagy sikerrel, hiszen 
közel 1000 fővel több kilátogató volt, mint az elmúlt években, 
így jövőre is biztosan marad ez a helyszín. A zenekarok részéről 
is egyre nagyobb az érdeklődés, ezért ezt már eleve kétnaposra 
tervezzük, még színesebb zenei kínálattal. A Vörösvári Napok és 
a szüreti bál pedig hagyományos, elhagyhatatlan vörösvári ese-

mények. Alapvetően 
mindegyikkel van egy 
koncepciónk, tudjuk, 
hová szeretnénk eljut-
ni, és efelé haladunk 
kisebb-nagyobb lépé-
sekkel.

• Említene ezekből 
néhányat?
Minden rendezvénynél 
van egy kiindulópont, 
ahonnan elindulunk. 
A legelső mindig a 
helyszín, majd a dá-
tumok. Ezeket nagyon 
nehéz kiválasztani egy 
nyári szezonban, mivel 
sok a program ilyen-
kor mind a környéken, 
mind az országban, 
nem egyszerű a dátum 

A szüreti mulatsággal véget értek a nagy tömegeket megmozgató, nyári városi rendezvények. 
Mostani lapszámunkban arra kértük Varga Péter műszaki tanácsnokot – aki maga is aktívan részt 

vett a szervezésben –, hogy értékelje ezeket az eseményeket.

meghatározása. Aztán ott van az időjárás, ami egy változó té-
nyező, nem lehet előre számolni vele. A Stégek Éjszakája nem fe-
dett rendezvény, ott például végig izgul az ember, hogy minden 
rendben legyen az idővel. A Vörösvári Napoknak és a szüretnek 
egy része sátorban zajlik, de például a nagy koncerteket csak a 
szabadtéri színpadon lehet megtartani. Ez a színpad szintén egy 
újítás volt három évvel ezelőtt.  

Visszatérve a kérdésre, a lényege az egésznek az, hogy amikor 
elkezdtük ezek átreformálását, akkor nagyívű terveink voltak. 
Azonban be kellett látni, hogy a helyszín befogadóképessége 
eléggé keretek közé szorítja a rendezvényeink nagyságát, úgy-
hogy először ehhez kellett hozzányúlni. Egy-két változtatással 
nagyjából meg tudtuk duplázni a fő rendezvényhelyszínünk be-
fogadóképességét, és innentől kezdve ez már lehetőséget bizto-
sított arra, hogy színvonalasabb, trendibb, a fiatalok körében is 
ismert fellépőket hívjunk meg Vörösvárra. Ezek mellett mind-
végig fontos szempont volt és maradt az a választási ígéretünk, 
hogy a Vörösvári Napok minden rendezvénye a vörösváriak szá-
mára ingyenes legyen. Persze vannak helyzetek, amelyekre nem 
tudunk előre felkészülni, és tudjuk, hogy melyek azok a dolgok, 
amiken javítani kell, de ezeket igyekszünk a jövőben megolda-
ni. A rendezvények színvonalával kapcsolatosan úgy gondolom, 
hogy jó irányba tartunk, és egyre jobb, egyre szélesebb körben 
látogatott eseményeket tudunk szervezni.

És itt a repohár. A frakciónk mindig elkötelezett volt a környe-
zetvédelem iránt. A repohár használata egy pilisvörösvári ren-
dezvényen nagy lépés volt ezen a téren. Nem állítom, hogy min-
denkinek azonnal elnyerte a tetszését, de bízom abban, hogy 
közösen, a jövőnk érdekében mindenki képes áldozatot hozni. 
Többségében nyitottan fogadták az emberek, pozitívan álltak 
hozzá, és a szüreti mulatságon már nemcsak a hagyományos, 
Vörösvári Napok alatt megismert repoharat tudtuk használni, 
hanem boros repoharat is.

• Mekkora csapatmunka van mindezen rendezvények 
mögött? 
Gondolom, nem árulok el titkot azzal, hogy a következő Vö-
rösvári Napok szervezése akkor indul meg, amikor véget ér az 
adott évi, legalábbis ami az ötletelést illeti. A Művészetek Háza 
rendezvényszervezésért felelős kolléganői már ekkor elkezde-
nek ezen dolgozni, olykor erőn felül is teljesítenek, így bátran 
kijelenthetem, hogy az ő munkájuk nélkül nem tartanánk itt. 
Tulajdonképpen ez egy egész éves szervezés, amelynek során 
folyamatosan egyeztetünk. Mindez egy nagyon összetett mun-
ka, amiben sok változó van. A legfőbb kérdés mindig az, hogy 
az emberek biztonságban és kulturáltan tudjanak szórakozni. 
Aztán folytathatnám a vendéglátósokkal. Az elmúlt évek során 
a vendéglátósokkal együtt hozzánőttünk a rendezvényhez. Ők 
is folyamatosan növelik a saját áruik minőségbeli és színvonal-
beli kínálatát, bővítik a személyzetet. Itt meg kell említenem a 
főzőkonyhát, a városi büfét, akik harmadik éve vesznek részt a 

Jó irányba haladunk
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rendezvényeken, szintén folyamatosan fejlődve. És ha már 
csapatmunka, nem maradhat ki a Városgazda Kft., akik 
szintén nagy erőkkel dolgoznak velünk. Idéntől az UBM 
nagyon kedvező feltételek mellett biztosít az összes ren-
dezvényünkön egy sátrat. Ennek a felállításában, a szük-
séges közművek kiépítésében és biztosításában a Város-
gazda Kft. oroszlánrészt vállal. És ott vannak a polgárőrök 
és a rendőrök, akik biztosítják az eseményt, hiszen a nagy 
koncerteken közel 4000 ember töltötte meg a koncerthely-
színt, a teljes rendezvényterületen pedig ennél sokkal töb-
ben voltak. Tehát közös a munka, és közös a siker.

• És végül itt a nyár záró rendezvénye, a szüret. Itt is 
voltak változások…
A szüret teljes mértékben egy hagyományok köré épülő 
rendezvény, ettől nem akartunk eltérni, alappillére a ha-
gyományőrzés, a népviselet, a népszokások felelevenítése. 
A helyszíneken viszont változtattunk, mind a felvonulást, 
mind a mulatságot illetően. A Búcsú tér – ahonnan eddig 
indult a menet – felújítás alatt van, és az eddigi érkező 
helyszínen, a gimnáziumnál is felújítási munkák zajla-
nak. Gondoltunk egy merészet, és megváltoztattuk az 
induló és az érkező helyszínt is. A Templom térről indul-
tunk, majd egy ideig a hagyományos útvonalon haladva a 
Kacsa-tóhoz érkeztünk, ahol ismét felállítottuk a sátrat a 
színpaddal a műsorhoz és a bálhoz. Tökéletes időnk volt, és 
rengetegen eljöttek! És bár kicsit módosult az útvonal, az 
emberek ugyanúgy kint ültek a házak előtt, várták a fel-
vonulást. Nagyon jó élmény volt, az összetartozás érzését 
adta. A Kacsa-tónál pedig folytatódott a program, hiszen 
az egyesületek – a TEVÖ, a kertbarátok, a táncegyüttes 
és a nyugdíjasklub – finomságokkal készültek, a nemze-
tiségi önkormányzat pedig a mustkészítés hagyománya-
it elevenítette fel. Emellett külön színfolt volt, hogy több 
borászatot is sikerült meghívnunk, akik kóstolót hoztak a 
boraikból. Konkrét visszajelzéseket még nem kaptunk arra 
nézve, hogy mennyire váltak be az újítások, de nagyon so-
kan voltak, remek volt a hangulat, és ez már önmagában 
visszajelzés. Örülök, hogy megléptük ezeket.

• Vannak még hasonló tervek a rendezvényekkel 
kapcsolatban a jövőre nézve?
Hogyne! Vannak a jövő évre és a következő évekre is terve-
ink, ötleteink, de ezek sokszor nagyon komoly infrastruk-
túrát és szervezést igényelnek. Erről most még nem mon-
danék többet. 

• A választásokkor a TEVÖ koncepciójának egyik 
alappillére a közösségépítés volt. Most, pár év távla-
tából hogyan látja, mennyire sikerült ezt a rendezvé-
nyeken keresztül megvalósítani? 
Azt gondolom, és a visszajelzések is arra utalnak, hogy jó 
irányba haladunk ezen a téren, de van még tennivaló.  Le-
het tovább fejlődni, lehet ezen még csavarni, és szeretnénk 
is megmutatni, hogy mire vagyunk képesek.

• Van-e olyan, amire személy szerint a legbüszkébb?
Hogy el tudom hitetni emberekkel, hogy képesek vagyunk 
megoldani és elérni mindent, és teszünk is érte, hogy így 
legyen. Erre vagyok a legbüszkébb.

Palkovics Mária

Hivatalos delegáció járt Gröbenzellben a szeptember 23-i hétvé-
gén Martin Schäfer polgármester meghívására. A pilisvörösvári 
küldöttséget Strack Bernadett alpolgármester vezette, a szakmai 
delegációban pedig Lehrer Anita, Fetter Gábor, Varga Péter kép-
viselők, valamint Bruckner Katalin és Bakos László önkormány-
zati tanácsadók vettek részt. A látogatás célja a Pilisvörösváron 
nyáron megkezdett tárgyalások folytatása és az együttműködés 
szorosabbra fűzése volt. Már a korábbi testvérvárosi találkozások 
kapcsán megfogalmazódott az az igény, hogy a partnerkapcso-
latokat sokkal gyakorlatiasabbá, kézzelfoghatóbbá kell tenni, a 
településeken élő civilek és diákok bevonásával. Az elképzelések 
megvalósításának első lépcsője a Pilisvörösvári Templom Téri 
Német Nemzetiségi Általános Iskola diákjainak áprilisi gerstette-
ni utazása volt, a mostani látogatás pedig a gröbenzelli kapcsola-
tok ugyanilyen irányú fejlesztését szolgálta. A program részeként 
a delegáció résztvevőit vendéglátóik az Oktoberfestre is elvitték, 
ahonnan számos – a pilisvörösvári rendezvényeken is alkalmaz-
ható – jó ötletet és szervezési megoldást hoztak haza.

Október elején Fetter Ádám polgármester és Mátrahegyi Erzsébet 
képviselő látogatott el másik testvérvárosunkba, Gerstettenbe a 
német újraegyesítés napja alkalmából, amely október 3-án van. 
„Megtisztelőnek érzem, és minden évben örömmel teszek eleget 
ennek a meghívásnak. Úgy érzem, kötelességem képviselni a 
várost, hiszen érintettek vagyunk. Anno, a vasfüggöny legördü-
lése előtt itt, Magyarországon, a Balatonnál tudtak találkozni a 
szétszakadt családok. Másrészről pedig Vörösvár és a vörösváriak 
sok szálon kötődnek Gerstettenhez, hiszen ez egy több évtizedes 
partnerkapcsolat” – mondta el a polgármester. Az ünnepség kere-
tében a beszédek után kitüntetéseket adtak át, valamint a helyi 
zene- és énekkarok is színesítették az eseményt.

Testvérvárosi látogatások
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Hagyományőrzés újításokkal
Új útvonalon és helyszínen ugyan, de a hagyományokhoz híven népviseletben,  
sok résztvevővel, fúvószenével, borral és finomságokkal zajlott 
az idei szüreti felvonulás Vörösváron.

A Templom téren gyülekeztek az idei szüreti mu-
latság résztvevői szeptember 30-án. Az eseményt 
a Művészetek Háza és a PNNÖ szervezte, és bár a 
kiindulópont és a végpont is eltért az eddig meg-
szokottól, érdeklődésben nem volt hiány. A helyi 
intézmények, egyesületek, csoportok résztvevői 
táblákkal és feldíszített traktorokkal képvisel-
tették magukat a rendezvényen. Rengetegen 
öltöttek magukra sváb népviseletet, és így egy-
séges, de színes képet mutatva vonultak végig 
az utcákon egészen a Kacsa-tóig, ki táncolva, ki 
sétálva, ki lovon, ki traktoron, a fúvósok zenei 
kíséretével, polgárőri kísérettel. És bár az útvo-
nal eltért a korábbitól, a vidám hangulat mit sem 
változott. A házak előtt a lakosok ugyanúgy vár-
ták a tömeget, mint mindig, az NNÖ és a TEVÖ 
Egyesület képviselői finom falatokkal és borok-
kal kínáltak mindenkit, így a jókedv is garantált 
volt, mire a színes forgatag a rendezvény helyszí-
nére érkezett.

A Kacsa-tónál sem volt hiány a finomságokban, 
a vendéglátásról a helyi egyesületek – a TEVÖ, 
a nyugdíjasklub, a Fiviret, a nemzetiségi tánc-
együttes és a kertbarátok – gondoskodtak. Sax 
László, a nemzetiségi önkormányzat elnöke és 
Zsámboki Szabolcs segítségével az érdeklődők 
szőlőt préselhettek és mustot készíthettek belőle. 
Ha pedig valaki a szőlőt inkább alkoholos formá-
ban részesítette előnyben, azt nyolc helyi és régi-
ós borászat borai várták kóstolóval.

A hagyományos szüreti műsor kezdetén Fet-
ter Ádám polgármester egy éjszakára átadta 
a város kulcsát a bírónak és a bírónénak, majd 
megkezdődött a mulatság. Erről gondoskodott 
a fúvószenekar, a Werischwarer Heimatwerk, a 
nemzetiségi táncegyüttes, a Rozmaring Tánc-
csoport, a Werischwarer Streichkapelle, Metzger 
Bálint harmonikán és a Le-
ányvári Német Nemzetiségi 
Tánccsoport. Az esti bálon a 
talpalávalót a Die Spitzbu-
ben húzta.

Palkovics Mária

A PilisTV felvételei a 2023-as 
szüreti felvonulásról 
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A szüreti mulatságon testvértelepüléseink, 
Wehrheim, Gerstetten és Borszék képviselői is 
részt vettek. Gerstettenből Roland Polaschek 
polgármester, Wehrheimből Gregor Sommer 
polgármester, Borszékről pedig Pépel Attila kép-
viselő vezetésével négy napra érkezett delegá-
ció, akiket ez alkalommal is gazdag programmal 
fogadtak a városvezetők. A vendégek a szüret 
mellett vörösvári e-bike-os városnézésen és 
etyeki sonkakóstolón is részt vettek. A wehrhei-
mi delegáció ellátogatott a temetőbe, ahol Botz-
heim István, valamint a közelmúltban elhunyt 
Feldhoffer János sírjánál is tiszteletüket tették.
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Ugrálóvárak, hatalmas torta, gyerekpezsgő és sok más meglepetés várta a 
gyerekeket a Rákóczi utcai óvodában szeptember 21-én. Az örömteli ese-
mény apropója az intézmény fennállásának ötvenedik évfordulója volt. 
Az ünnepségen Kissné Répási Anikó intézményvezető és a munkatársak, 
valamint az oda járó gyerekek mellett részt vettek a város tagóvodáinak 
vezetői, Fetter Ádám polgármester, Strack Bernadett alpolgármester és 
Lehrer Anita képviselő. A gyerekek dallal köszöntötték a vendégeket, 
majd ők is kaptak ajándékot. Fetter Ádám polgármester egy, az ötvene-
dik évfordulónak emléket állító, látványos üvegplakettet adott át, amely 
a Mátrai Üveg-Tükör Kft. felajánlása, Strack Bernadett alpolgármester és 
Lehrer Anita képviselő pedig színes vörösvári lufikkal érkezett, amelyeket 
az óvoda dolgozóival közösen rögzítettek pálcára az esemény előtt.

Az eseményt egy, a kicsik rajzaiból készült összeállítás és egy kiállítás is 
színesítette: az aulában régi – az egykori ovis mindennapokba bepillan-
tást engedő – fotókkal teli táblát, illetve büszkeségfalat helyeztek ki, vala-
mint régi óvodai eszközöket, például tarisznyát, mesekönyvet, naplót. A 
büszkeségfalon azoknak az egykori Rákóczi ovis gyerekeknek – például 
Manhercz Krisztiánnak és Fetter Eriknek – a kiskori, valamint friss képei 
szerepelnek, akik sikereket értek el sport, zene vagy egyéb területeken.

Az első növendékek 1973 szeptemberében lépték át az intézmény kapuját. 
Az épület tervezésétől az átadásig igen rövid idő telt el, komoly összefo-
gás eredménye volt, hogy az óvoda megépült. Külföldi és hazai vendégek 
évekig a csodájára jártak az intézménynek, amelyet az akkori rendszer 
büszkeségeként, a jövő óvodáinak előhírnökeként mutogattak. A Pilisvö-
rösvári Német Nemzetiségi Óvoda immár 50 éve terelgeti, neveli és tanítja 
egyebek mellett a hagyományok tiszteletére a pilisvörösvári gyerekeket. 

Ötvenéves a Rákóczi utcai óvoda 

Pilisvörösvár is csatlakozott az Európai Mobili-
tási Hét elnevezésű kezdeményezéshez. Ennek 
kapcsán a Művészetek Háza munkatársai iz-
galmas programokkal készültek a szeptember 
18-i hétre. Reggeli gyaloglás utáni ajándék kávé, 
ismeretterjesztő séta, közös futás, bringázás és 
edzés, zárásképp pedig sportos családi délelőtt, 
rajzpályázat és online játék szerepelt a lehetősé-
gek között. 

Azokat, akik gyalogosan kezdték a hetet, a kul-
túrház munkatársai megvendégelték egy ká-
véra. Kedden az érdeklődők Fogarasy Attilával 
tarthattak egy várostörténeti sétára, amely után 
Kreiszl Bogi futóedzése következett a tavaknál. 
Másnap éjszakai biciklizésre készülhettek a 
sportolni vágyók, méghozzá polgárőreink veze-
tésével. Pénteken kinti kondin mozgathatta át 
magát mindenki Szauter Dórival, a programso-
rozat zárásaként pedig őszindító családi nap zaj-
lott a pumptrack pályán, biciklis és rolleres be-
mutatókkal, háziversennyel, nyereményekkel, 
különféle játékokkal, remek hangulat mellett. 

Megmozdult a város
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73. Bányásznap
Magyarországon 1951 óta szeptember első vasárnapján 
tartják az Országos Bányásznapot.  1919. szeptember 6-án 
csendőrsortűz oltotta ki bányászok életét Tatabányán. Ennek 
és az 1950-es nagy bányaszerencsétlenségnek állít emléket 
ez a nap, melyet Vörösváron is minden évben megtartanak.

Augusztus 31-én a hagyományokhoz híven a bányászemlékműnél gyűltek össze az emlékezők, hogy 
közösen emlékezzenek az egykor a bányászatban dolgozókra és a munka során életüket vesztett ál-
dozatokra. Az ünnepség kezdetén a Himnusz eléneklése után Fogarasy Attila szavalta el erre az al-
kalomra írt versét, majd Fetter Ádám polgármester mondott beszédet. „Városunk jelentős bányász-
múltra tekint vissza. Mi tiszteljük, és fontos számunkra a hagyományok ápolása. Azt gondolom, hogy 
Pilisvörösvár sokszínűsége és gazdagsága az egykori bányászatnak köszönhető. Ahol jó minőségű és 
elegendő mennyiségű nyersanyag van, ott megjelenik a bányászat, fellendül a gazdaság, és megerő-
södik a lakosság. Ez a fellendülés önöknek, bányászoknak köszönhető.” 

A polgármester beszédét követően a megemlékezők egyperces néma főhajtással adóztak a nyáron 
elhunyt Radosai Györgynének, a Pilisi Nyugdíjas Bányász Szakszervezet elnökének, majd a város 
képviselői és az egyesületek helyezték el koszorúikat az emlékműveknél. A megemlékezés végén a 
Bányászhimnusz hangzott el a Nosztalgia Dalkör előadásában.

PM

Tóth Tünde festmény- és fotókiál-
lítása szeptember 14-én nyílt meg 
a Művészetek Háza aulájában. A 
Szentendrén született, de harminc 
éve már Pilisvörösváron élő alkotó 
legszívesebben a lakóhelyét körül-
ölelő természet gazdag növény- és 
állatvilágát örökíti meg különböző 
formában. Mint mondja: „ott kinn, 
azokban a pillanatokban megszű-
nik a gond, a fájdalom… A lélek 
megpihen, majd feltöltődik az új 
feladatokhoz, az alkotáshoz.”

Tóth Tünde Kalászok között című 
fotója a pilisvörösvári pályázók 
közt 3. helyezésben részesült a 
Gerstetten által 2023-ban „Szülő-
földem perspektívái” címmel meg-
hirdetett fotópályázaton.

KBH

Megpihen a lélek
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TEVÖ-nap negyedszer

Fantasztikus élmény volt az idei, azaz a IV. 
TEVÖ-nap. Jó látni, hogy az elképzelésünk és a 
legfőbb célunk kezd beérni. Évről évre többen 
látogatnak ki a rendezvényre, ami egy igazi 
közösségépítő programmá vált a pilisvörösvári 
kulturális palettán. 
Szeretnénk megköszönni mindenkinek, aki 
hozzájárult és valamilyen formában támogat-
ta a rendezvényt. Ezúttal is sikeresen pályáz-
tunk, a Bethlen Gábor Alapkezelő Zrt. 150 ezer 
forinttal járult hozzá célunk megvalósításá-
hoz.
Köszönjük a rekordszámú, 21 csapatnak a fi-
nom ételeket, a kóstolókat, valamint a nagysze-
rű hangulatot. Külön öröm számunkra, hogy a 
Fiviret, a Kertbarátok, a Pilisvörösvári Nyug-
díjas Klub, a polgárőrök és a tűzoltók egyesü-

letként is képviseltették magukat. Ez a fajta összetartás, összetartozás a 
legjobb alapja közösségünk építésének.
Idén is a helyi egyesületek és a helyi zenészek, táncosok bemutatására töre-
kedtünk. A nap során kilátogatók DJ Subi, a Pilisszentiváni Fúvószenekar, 
a Pilisvörösvári Német Nemzetiségi Táncegyüttes, az Adenssa Sporttánc 
Egyesület, a PiliSalsa Club, a Pilisi Gitársuli, a Pilis Brass Band és a Mini 
Sramli, valamint a Werischwarer Burschen színvonalas produkcióit te-
kinthették meg, illetve hallhatták.
Idén 350 ezer forint értékű díjazásban részesültek a főzőverseny résztve-
vői. Köszönjük a Stube, a Fetter Vendéglő, a Deli Bistro, az Aranyló étte-
rem, a Breier Farm, a CBA, a Platz piac, az Avon, a Mátrai Üveg-Tükör Kft., 
Maszlag Marianna, Lehrer Anita, Havas Zsuzsi, Tóth József, Pomozi István, 
Spanberger Zsolt és Fetter Gábor felajánlását, amellyel hozzájárultak, hogy 
idén rekordösszegű díjakat tudtunk kiosztani.
A főzőversenyen első helyezést ért el a Pörk Őrség marhapörköltjével. Má-
sodik lett a Bakonyhafőnökök csapat, akik bakonyi csülköt főztek nokedli-
vel. A harmadik helyen a Vad Alakulat végzett, ők vadas marhát készítet-
tek szalvétagombóccal.
Az idei évben első alkalommal közönségszavazásra is lehetőség volt, és 
díjaztuk az általuk legjobbnak ítélt első három csapatot is. Első közön-
ségdíjas a Nyald le a fakanalam csapat csülkös pörköltje lett, a második 
Szalmon-Ellák pásztortarhonyája, a harmadik pedig a Nyugdíjas Klub ser-
téspörköltje lett.

Minden adott volt 
egy remek nap eltöl-
téséhez, ehhez az in-
dián nyári időjárás is 
kegyes volt. Találko-
zunk jövőre!

Bakos László, a TEVÖ 
elnöke

Korábbi számunkban olvashattak interjút 
Kozma Katával, a nyugdíjasklub elnökével, 
akinek egyik célja, hogy hidat építsen gene-
rációk között. Ehhez a törekvéshez kapcsoló-
dóan tartották meg szeptember 6-án az Előt-
tünk nőttek fel című rendezvénysorozat első 
részét a könyvtár udvarán. Az esemény ven-
dége Tóth Balázs, a Werischwarer Burschen 
egyik alapítója volt. Balázs mesélt azokról a 
gyerekkori élményekről, melyek a zenéhez 
kötötték, és meghatározó szerepet játszottak 
abban, hogy végül a sváb zene lett élete egyik 
fontos eleme. Emellett hallhattunk vicces, 
szórakoztató sztorikat arról, hogy milyen 
a zenészek élete. Természetesen a zene sem 
maradt el, Balázs néhány darab erejéig trom-
bitajátékkal szórakoztatta az érdeklődőket, és 
végezetül kérdésekre is szívesen válaszolt. A 
hídépítés tehát elkezdődött, érdemes figyelni 
ezeket a rendezvényeket, hiszen bárki részt 
vehet rajtuk, a nyugdíjasklub tagjai minden-
kit szeretettel várnak. 

PM

Előttünk nőttek fel

Köszönetnyilvánítás
Köszönetet mondunk a Vörösvári Napok al-
kalmából nyújtott segítségükért támogató-
inknak: az önkormányzatnak, a Művészetek 
Házának, Kriston Antalnénak a finom éte-
lekért, a T&T kereskedelmi Kft.-nek, Braun 
Jánosnénak, a Ziegler szikvíznek és a Vrtel 
cukrászdának. 

A nyugdíjasklub vezetősége és tagjai
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Néhány évtizede nem kellett volna rákérdezni, kiről is van szó. 
Mindenki tudta, hogy Blazsek Vilmos mozigépészről, aki nem-
csak a vörösvári és környékbeli mozikban vetített filmeket, de 
Budapesten is. A fiatalabbak már inkább úgy emlékeznek rá, 
mint az egyházi ünnepek állandó közreműködőjére. Mindkét 
tevékenységével a közösséget szolgálta, odaadással és példa-
mutató alázattal. Ezúttal – egy nemrégiben megnyílt kiállítás 
kapcsán – elsősorban előbbiről ejtünk szót fia, Kozek Mátyás 
segítségével.

Blazsek Vilmos 1951. november 10-én született Pilisvörösváron. 
Amióta az eszét tudta, mozigépész szeretett volna lenni. Gye-
rekkorában a Piliscsabai utcában a keresztnél tartotta meg első 
vetítését a környékbeli gyerekeknek egy diavetítő és egy lepedő 
segítségével. 12 éves lehetett akkor.

14 éves korában a szülei lakatosinasnak adták, de őt az ipari 
iskolában is csak a mozizás érdekelte. „Egyszer az iskolában 
oktatófilmet vetítettek, ő háttal ült a vetítővászonnak, és a ve-

títőgépet figyelte – meséli 
Mátyás. – A tanár nagyot 
csapott vonalzójával a fe-
jére és ráförmedt: »Ott a 
tananyag!« – mutatott a 
vetítővászonra. De apu bát-
ran visszaszólt: »Engem a 
vetítőgép működése érde-
kel, nem a tananyag!«” A 
lakatosiskolát elvégezte, 
álmait azonban nem adta 
fel. 1970-ben bekopogott 
a Mozi utcai moziba, fel is 
vették mozigépész tanonc-
nak, sikeresen elvégezte a 
mozigépész tanfolyamot, 
majd a későbbiekben a 
mozi üzem-vezetői vizsgát 
is letette. 

„Ha már a vizsgáknál tartunk, kétszer is vizsgát tett Székes-
fehérvárott a püspökségen, hogy lelkipásztori kisegítőként 
szolgálhassa a vörösvári egy-
házközséget. Ez közel 30 év 
egyházi szolgálatot jelentett. 
»Amíg élek, addig szolgálni 
fogok…« – mondogatta min-
dig” – idézi a szavait Mátyás.

1977-től a MOKÉP-nál az ő fel-
adata lett a budapesti és a 19 
megyei moziüzemi vállalat 
részére a propagandaanya-
gok, filmes plakátok szétosz-
tása. Ekkortájt kezdte gyűj-
teni a moziplakátokat, lassan 
létrehozva egy értékes archí-
vumot. 2016-ban a MOKÉP 

„A mozis” leadta ezt a tevékenységet, ettől kezdve egyéni vállalkozóként 
folytatta tovább a munkát VILMAFILM név alatt.

„2001-ben kerültem én is a MOKÉP-hoz apu mellé, sok éven át 
együtt dolgoztunk. Hihetetlen munkabírása volt, soha egyet-
len napot sem hiányzott. Tavaly június 27-én még szolgált egy 
gyászmisén, másnap enyhe fáradtságra panaszkodott. Mond-
tam neki, maradj otthon, vegyél ki egy szabadnapot, én elvég-
zem a munkát helyetted is – emlékezik vissza nehéz szívvel Má-
tyás. – Dél körül jött a telefon, hogy meghalt… De hogy örömmel 
emlékezzünk rá, elmesélek róla egy vidám, kedves történetet. 
Egyszer megkérték őt, 
hogy legyen Mikulás 
a kultúrházban. Beöl-
töztették őt annak 
rendje-módja szerint: 
piros nagykabát, vat-
taszakáll, puttony, és 
kezdte a megszokott 
szöveget: »Szervusz-
tok, gyerekek! Mesz-
sziről jöttem. Jók vol-
tatok? Hoztam nektek 
ajándékot!« Egyszer 
csak hallja, hogy az 
egyik gyerek odasúg a 
másiknak: »Ez nem is 
jött messziről, ez a mozis…«”

„A mozis” emléke előtt tiszteleg az a moziplakát-kiállítás, amely 
a Vörösvári Napok programsorozata keretében nyílt meg au-
gusztus 11-én a Varázskő Galériában. A kiállítás ötlete Molnár 
Sándortól, a galéria tulajdonosától származik, aki annak idején 
szintén ott ült a Piliscsabai utcai keresztnél a nézők között. Kozek 
Mátyás örömmel mondott igent az ötletre, apja gyűjteményéből 
kiválasztott 30 plakátot az alábbi témákban: vallási filmek, ma-
gyar filmek, kommersz filmek, a szocialista blokk filmjei.

Vili bácsinak nagyon sok tisztelője volt városszerte, nem cso-
da, hogy a kiállításra olyan sokan voltak kíváncsiak, hogy alig 
fértek el a galériában. A tárlatot prof. dr. Dévényi Ferenc atya 
nyitotta meg, az érdeklődők között ott volt dr. Fetter Ádám pol-
gármester és Balla Sándor plébános is.

A kiállítás október végéig tekinthető meg a Varázskő Galériá-
ban munkanapokon 8 és 16 óra között. A belépés ingyenes.

Fogarasy Attila

Vidám jelenet a gépházban, 30-35 éves korában

A Babamúzeum megszentelésén 2013-ban

Dévényi atya megnyitja a kiállítást. 
Középen ül Kozek Mátyás.

Pillanatkép a plakátkiállításról
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A lövészet 
nyugalma

Portré Törökné Zsótér Judit 
világbajnok senior 
számszeríjászról

A magyar nyelv értelmező kéziszótárának „siker” bejegyzésénél olvashatjuk, hogy „valamely cél 
elérésére irányuló cselekvésnek, tevékenységnek eredményes véghezvitele, 

észlelhető foganata”. Nos, Törökné Zsótér Judit sportteljesítményeinek már hosszú ideje 
megvan a maga foganata, ugyanis felsorolni is hosszú, mennyi eredményt tudhat magáénak. 

E havi portrénkban a vörösvári sportolóval beszélgettünk.

Érdemei kapcsán kezdetben talán elég csak annyit megjegyezni, 
hogy legutóbb megnyerte a számszeríjászat világbajnokságát, 
senior kategóriában. De ne rohanjunk ennyire előre az élettör-
ténetében! Judit hódmezővásárhelyi születésű, a lövészsportot 
is ott ismerte meg 12 esztendős korában. „Mindig szerettem 
sportolni, atletizálni. Hetedikes koromban az iskolában a fás-
kamrában kialakítottak egy lőteret, itt működött a lövésszak-
kör – emlékszik vissza, majd hozzáteszi: – Kipróbáltam a lég-
puskalövészetet, ami nagyon megtetszett. Slavia légpuskákkal 
lőttünk. A szakkörvezető javaslatára jutottam el később a helyi 
klubba, a Hódgép Lövészegyesületbe, innentől pedig már verse-
nyekre is jártam.” 

Arra a kérdésre, hogy mi fogta meg leginkább a lövészetben, 
elmondja: a lövészethez szükséges koncentráció megnyugtató 
számára, csak magára tud számítani, és ez önbizalmat ad, így a 
sok kis részeredményből végül egy jó végeredmény válik.

A számszeríjászatról először 1993-ban, az Angyalföldi Polgá-
ri Lövész Egyletben hallott, ahol egyébként a mai napig is lő. 
Ekkoriban alakult meg a Magyar Számszeríjász Szövetség, az 

egyletben sokan kezdtek el ér-
deklődni a téma iránt, közöttük 
ő is. A számszeríjászatnak két 
szakága van, a field és a match. 
Utóbbi nagyon sokban hasonlít a 
puskás sportlövészethez, a field 
pedig inkább az íjászatra ha-
jaz, ugyanakkor ötvözi a puskás 
sportok testhelyzetét és távolsá-
gait (65, 50, 35 méter). A vessző 
is hasonlít az íjászatban használ-
takhoz, mind hegyében, mint tol-
lazatában, mind formájában, és 
még a céltábla is hasonló, hiszen 
ugyanolyan színes. Judit mind-
két szakágat (és a sportlövészetet 
is, amiben válogatott volt 1988 
és 2008 között) párhuzamoson 
gyakorolta egészen 2006-ig, 
kislányai – Adél és Fanni – szü-

letéséig. Ma már csak fieldet lő számszeríjjal. A lövészsportnak 
köszönheti, hogy megismerte férjét, Török Istvánt, aki szintén 
sportlövő, és akivel 1994-ben Pilisvörösvárra költöztek.

2006 után aztán hosszú ideig nem versenyzett, egészen 2018-ig. 
Az újrakezdésre egy telefonbeszélgetés után került sor, ugyanis 
egy volt „fieldes” csapattársa feltette neki a kérdést, van-e ked-
ve Észtországba utazni az Európa-bajnokságra, immár senior 
(50 éves kor feletti) kategóriában, a magyar csapat tagjaként. 
„Sokáig vacilláltam rajta, évekig nem lőttem, végül azért csak 
elmentem, előtte egy keveset tudtam edzeni a versenyre. Az 
egyéni eredményem nem lett kiemelkedő, de csapatban első he-
lyen végeztünk” – meséli Judit. A következő esztendőben Orosz-
országban, a világbajnokságon viszont már nemcsak csapatban, 
hanem egyéniben is kategóriája elsőjeként állhatott fel a dobo-
gó tetejére. Aztán beütött a világjárvány, évekig nem történt 
semmi…

Az újbóli visszatérésre 2022-ben, Dunavarsányban került sor, 
a hazai rendezésű világbajnokságon, ahol a 2019-es bravúrt si-
került megismételnie. Világcsúcsot lőtt, egyéniben 820 körrel. 
Csapatban is világcsúccsal lett világbajnok. Idén a világbajnok-
ságra Észtországban került volna sor, de az észtek lemondták, 
így a világversenyt ismételten idehaza rendezték, a már említett 
helyszínen, ahol újbóli világcsúccsal összesen és minden távon 
(856 kör) pont- és csapatgyőzelemmel újfent diadalmaskodott.

Judit lapunknak elmondta: úgy érzi, hogy ezeknek az eredmé-
nyeknek sok összetevője van, a 30 éves lövészmúlt és a megszer-
zett rutin, de az éppen aktuális időjárási körülmények, a széljá-
rás, vagy az aznapi koncentrációja is sorsdöntő lehetnek egy-egy 
napon. Minden távon igyekszik a tőle telhető legjobb eredményt 
elérni, az utóbbi időben viszont elsősorban a saját eredményeivel 
volt versenyben. 2023-ban a csehországi világkupán már lőtt 
850-et, Horvátországban pedig 830-at…

Rutinja kapcsán arra kértük Juditot, hogy említse meg a múlt-
beli, számára legfontosabb eredményeit. „1994-ben Ausztriá-
ban 10 méteres match számszeríjászatban világcsúccsal lettem 
Európa-bajnok – kezdi a válaszát, majd hozzáteszi: – 1997-ben, 
Portugáliában, field Európa-bajnokságon egyéniben harmadik 
lettem. 1998-ban Magyarországon field világbajnokságon egyé-
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niben másodikként végeztem. 2001-ben 
Svájcban match számszeríjjal világbajnoki 
harmadik helyet értem el. 2002-ben Hor-
vátországban field világbajnokságon csa-
patban harmadikok lettünk. 2003-ban Bel-
giumban match világbajnokságon második 
helyezést értem el. 2004-ben pedig Csehor-
szágban field világbajnokságon csapatban 
harmadik helyezettek lettünk.” 

És ezek csak a számszeríjjal kapcsolatos 
eredmények. Sportlövészként ugyancsak 
számos világversenyen öregbítette a ma-
gyar versenyzők hírnevét. Például 1993-ban 
Milánóban a világkupán egyéniben máso-
dik lett, később csapatban negyedik helyen 
végeztek az Európa-bajnokságon. Szintén a 
számára kedves emlékek közé sorolja, hogy 
2006-ban a vörösvári sportolókkal illuszt-
rált naptárban ő lehetett az októberi hónap 
fotóalanya.

Adja magát a kérdés, sikerült-e továbbad-
ni a lányainak is ezt a rajongást. „Csak az 
egyik lányomnak, ő jelenleg pisztollyal lő. 
Sokszor elkísér a versenyekre, és mivel ápo-
lónőnek tanul, még az egészségi ügyeletet is 
ő tartotta a legutóbbi dunavarsányi rendez-
vényen. A másik lányomat inkább a művé-
szetek érdeklik, ő már négyesztendős kora 
óta balettozik” – meséli.

Lehet, hogy sokan csodálkozni fognak, de 
Judit civilben óvónőként dolgozik. Munka-
helye a pilisjászfalui Somvirág Óvoda. Ta-
lán pont ezért esik neki olyan jól egy-egy 
zsongással teli nap után a számszeríjászat 
magánya, a csend és a nyugalom… A fegy-
verek mellett pedig nagyon szeret kertész-
kedni, lányaival túrázni és unokáival időt 
tölteni.

Kókai Márton

Cél a bajnoki cím
Gőzerővel zajlanak a kézilabda-bajnokságok, ennek 
kapcsán Stéhliné Debreceni Erzsébettel, a Pilisvörösvári 
Kézilabda Sportkör elnökével beszélgettünk az aktuális 
témákról.

• A kézilabdásoknál hagyomá-
nyosan szeptemberben indulnak a 
bajnokságok. Az idén milyen kor-
osztályokban kezdték meg a küz-
delmet a vörösváriak?
Férfi felnőttgárdánk lépett először 
pályára, amely csapatnál edzőváltás-
ra került sor. Augusztustól Iváncsik 
Renátó vette át a felnőtt- és az U20-as 
csapatunk irányítását. Renátó eddig az 
U18-as és U16-os csapat edzéseit vezet-
te, és mostantól erre a fiatal állomány-
ra és több visszatérő, felnőttjátékosra 
alapozva nem titkoltan a bajnoki címet 
tűzte ki célul. A felnőttekkel először 
foglakozó, a csapatot szükség esetén 
játékosként is segítő, fiatal edző nem 
beszélt a levegőbe, a csapat az első 
három mérkőzését megnyerte, és az 
első helyről várja a folytatást. U20-as 
csapatunk hasonlóan jól rajtolt, két 
fölényes győzelmen vannak túl a fiúk. 
U18-as csapatunkat Zajcsekné Drávai 
Gyöngyi vezeti, aki idén először edz 
fiúcsapatot, eddig a lány ifisták mestere volt. Ők felemásan kezdték a bajnok-
ságot, egy győzelem mellett egy vereség a mérlegük. Leány U19-es és U17-es 
csapatunkkal Pándi Gábor foglalkozik. Az idősebbek jól kezdték a bajnoksá-
got, hiszen három idegenbeli mérkőzésen egy győzelem mellett két döntetlent 
értek el, így az élbolyban várják a folytatást. Idén először indítottunk lány U17-
es csapatot, akiknél a tapasztalatszerzés lesz a fő cél. Ők egy győzelem mellett 
két vereséggel indították a szezont. Új edző került egyesületünkhöz Forgács 
Klaudia személyében, aki az U14-es és U13-as leánycsapatok szakmai munká-
jáért felel. Számukra szeptember végén kezdődik a bajnokság. Hlács László ve-
zetésével az U14-es és U13-as fiúcsapatok számára szintén szeptember végén 
indulnak a küzdelmek.

• Mi a helyzet a még kisebbekkel, és hogyan jelentkezhetnek azok, 
akik szeretnék kipróbálni a kézilabdázást?
Vannak U12-es és U8-as közötti korosztályaink is, ők októbertől folyamatosan 
kezdik el a versenyzést. Egyesületünkbe 7 éves kortól várjuk fiúk és lányok 
jelentkezését. Az U8–U12 korosztályokkal Pándi Gábor és Hlács László edzők 
foglalkoznak. Jelentkezni a pvarkezi@gmail.com e-mail-címen lehet.

• Ha jól tudom, a solymári sportcsarnok továbbra is zárva tart. Mek-
kora problémát jelent ez az egyesület számára?
Sajnos nem használható a csarnok, úgy tudjuk, hogy a PEMÜ Zrt. és a solymá-
ri önkormányzat között nem jártak sikerrel a tárgyalások, így a csarnok jövője 
teljesen bizonytalan. Csapatainkkal továbbra is Piliscsabán, a szakiskolában, 
valamint a vörösvári kis tornatermekben és szabadtéren tartjuk az edzéseket, 
a hazai mérkőzéseket pedig Dorogon és Szentendrén rendezzük. Rendkívüli 
terhet jelent ez egyesületünknek, hiszen nagyon drágák a terembérleti díjak, 
és még utazni is kell.

km

Fotók: Hlács László
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Eredmények:

Pilisvörösvári UFC – Nagymaros
5-1, gólok: Galacs Attila, Pápai 

Csabi, László Márk, Strbik Krisz-
tián, Szakszon András

Pilisvörösvári UFC – Tahitófalu 
(vármegyei kupa) 2-1, gólok: öngól, Stribik Ferenc

Zebegény – Pilisvörösvári UFC 3-3, gólok: Szakszon András (3)

Pilisvörösvári UFC – Perbál 
(vármegyei kupa) 0-7

Pilisvörösvári UFC – Dunabodgány 7-4, gólok: László Márk (4), Braun 
Benji (2), Szakszon András

Szokolya – Pilisvörösvári UFC 0-4, gólok: Strbik Krisztián (3), 
Pápai Csaba

Pilisvörösvári UFC – Budajenő

12-1, gólok: Strbik Krisztián (3), 
Braun Benji (2), Pápai Csaba (2), 
Szakszon András, László Márk 

(3), Galacs Attila

Idénykezdés és gólzápor
Izgalmasan és eseménydúsan 

zajlott a bajnoki idénykezdés a 
Pilisvörösvári UFC háza táján, közben 

pedig szeptemberben sor került a 
Pest Vármegyei Kupa második és 

harmadik fordulójára is.

A felnőttcsapat első, új szezonban lejátszott meccséről 
már a múlt havi lapszámunkban beszámoltunk. Akkor 
a Nagykovácsi vendégeként ikszeltek le a vörösvári fiúk 
2-2-re, most viszont sor került az első hazai mérkőzés-
re, ezúttal a Nagymarost fogadtuk. Az eredmény biza-
kodásra adott okot, ugyanis a PUFC játékosai öt góllal 
bélelték ki a vendégek hálóját, úgy, hogy közben csak 
egyet kaptak. 

A játékosoknak nem volt sok ideje kipihenni a hétvégi 
izgalmakat, mert hétközben következett a Pest Várme-
gyei Kupa soron következő megmérettetése, a második 
forduló a Tahitótfalu csapata ellen. Itt a PUFC csapata 
végül 2-1-re diadalmaskodott.

A következő bajnoki mérkőzésre idegenben került sor, 
a Zebegény vendégeként kellett megmutatniuk tudá-
sukat a vörösvári játékosoknak. Erre szükség is volt, 
ugyanis az ellenfél három góllal elhúzott, ám a PUFC-os 
fiúk összekapták magukat és Szakszon András 3 góljá-
val egyenlítettek. A végeredmény 3-3-as döntetlen lett.

A Vármegyei Kupa harmadik fordulójában a Perbál lá-
togatott a Szent Erzsébet utcai pályára, ahol 7 lőtt góllal 
legyőzték az otthoniakat, ezzel a vereséggel pedig a vö-
rösvári csapat búcsúzott a megmérettetéstől. 

A bajnoki mérkőzések sora azonban nem szakadt meg. 
Szintén hazai pályán fogadta a PUFC a Dunabogdány 
csapatát, akiket 7-4-re le is győzött. A jó teljesítmény a 
következő meccsen sem maradt abba, akkor négy lőtt 
góllal Szokolyáról raboltak pontot a vörösváriak.

E havi beszámolónkban a Budajenő elleni mérkőzésről 
tudunk még írni, amelyre október első napján került 
sor. A gólzápor ezen a mérkőzésen is folytatódott, ezút-
tal hazai pályán 12 lőtt és csupán 1 kapott góllal.

KM

A Pilisvörösvári 
Önkéntes Tűzoltó 
Egyesület hírei

Az elmúlt időszakban egyesületünk 10 káreseményhez vonult ki: 5 
alkalommal szemét- és avartüzeket számoltunk fel, 5 alkalommal 
műszaki mentésben vettünk részt. Továbbá 4 alkalommal kaptunk 
téves jelzést automatikus tűzjelző berendezésektől, ám minden eset-
ben időben lemondták a riasztást.

Tűzesetek
Augusztus 8-án riasztást kaptunk a Si-
rály utcából, ahol egy háztulajdonos sze-
metet és gazt égetett. Az illetőt felszólí-
tottuk a tűz eloltására. Augusztus 10-én 
a 10-es főút 17. kilométerszelvényéhez ri-
asztották a rajt, ahol az út mellett szemét 
égett, ezt eloltottuk. Augusztus 20-án a 
déli órákban szalmabálák égtek Pilisvö-
rösvár és Csobánka között, a tűz 300 m2 
területre terjedt ki. A tüzet gyorsbeavat-
kozó és kézi szerszámok segítségével kezdtük oltani, miközben egy 
fővárosi egység is megérkezett.

Augusztus 21-én este a 10-es főút 15. kilométerszelvényénél gyulladt 
ki az aljnövényzet és mintegy 50 méter hosszan égett erős füstöt 
árasztva. A tüzet kéziszerszámokkal eloltottuk. Szeptember 6-án 
este Pilisszántó és Pilisvörösvár között kapott lángra az avar és az alj-
növényzet. A tüzet gyorsbeavatkozóval eloltottuk.

Műszaki mentések
Augusztus 16-án délután a vasúti aluljáróban motorkerékpár sze-
mélygépkocsival ütközött. A motor vezetőjét és utasát a mentők kór-
házba szállították. Rajunk a járműveket áramtalanította, a kifolyt 
üzemanyagot felitatta, a forgalmi akadályt megszüntette. Augusztus 
27-én a Fő utca 16. szám alatt lámpaoszlopnak hajtott egy személy-
gépkocsi. A járművet áramtalanítottuk, a kifolyt üzemanyagot feli-
tattuk, a forgalmi akadályt megszüntettük.

Szeptember 14-én a 10-es főúton, a Terranova utáni szakaszon ke-
resztbe állt egy kamion a Piliscsaba felé vezető sávon, miután a 
kamion vezetője rosszul lett. A balesetben egy személygépkocsi is 
megsérült. A raj a forgalmi akadályt megszüntette. Szeptember 19-
én reggel a Major utca és a Petőfi utca sarkánál egy teherautó leszakí-
totta a híradástechnikai kábeleket és kidöntött egy tartóoszlopot. A 
kábelek szabadon lógtak a levegőben, veszélyeztetve a közlekedést. 
Rajunk biztosította a helyszínt a szolgáltató szakembereinek a kiér-
kezéséig. Aznap este újra riasztást kaptunk a helyszínre, mivel vél-
hetően az erős szél miatt néhány rosszul rögzített kábel elszabadult. 
A kábeleket rögzítettük, illetve levágtuk.

Mentés Líbiában
A Pest Megyei Kutató-Mentő Szolgálat és a Huszár Mentőszervezet 
színeiben Schuck Ádám, egyesületünk tagja is részt vett a líbiai Der-
na városában az árvizet követő mentési munkálatokban.

Riaszthatóság
2023-ban egyesületünk eddig 4361 órában volt rádión riasztható, eb-
ből 1810 órában nappal, 2551 órában éjszaka.

Pilisvörösvári Önkéntes Tűzoltó Egyesület

Fotó: PÖTE
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Prémium húsok 
Vörösváron

Gourmet különlegességekből, prémium húsokból álló hentesbolt nyílt a közelmúltban 
Vörösváron. Megálmodója Komár Zoltán, aki tősgyökeres vörösváriként most, 

közel 40 év után látta elérkezettnek az időt, hogy szülővárosában nyisson üzletet. 
Többek között ennek okairól beszélgettünk.

• Hosszú évtizedek óta Budapesten volt üzlete, a közel-
múltban mégis úgy döntött, hogy szülővárosában, Vörös-
váron nyit hentesüzletet. Miért döntött így, és miért most?
40 évet Budapesten dolgoztam, hentesként, húsboltok üzemelte-
tőjeként, ennek ellenére valahol mindig az járt a fejemben, hogy 
majd egyszer Vörösváron fogok nyitni egy üzletet. Igazából so-
sem volt kérdés, csak most érett be a gondolat. Tősgyökeres vörös-
vári vagyok. Itt születtem, igaz, hogy egy időre elköltöztem, de 
amikor édesanyámék meghaltak, visszaköltöztem a szülői ház-
ba, amit felújítottunk. Még egy ideig bejártam a pesti munkahe-
lyemre, majd  rájöttem, most jött el az idő létrehozni Vörösváron 
egy olyan üzletet, ami egy picit más, mint a többi. Úgy érzem, van 
még bennem pár év, ami alatt fel tudok építeni egy újabb üzletet, 
és talán ez az utolsó lehetőség, hogy tényleg megvalósítsam rég-
óta dédelgetett álmomat.

• Miben lehet más egy húsbolt?
Változott a világ, sok az újdonság a hentesboltok terén is. Valójá-
ban ez már több, mint húsbolt: a friss húsok, grilltermékek és a 
minőségi felvágottak mellett gourmet termékek, mediterrán kü-
lönlegességek, valamint 100% konyhakész kézműves húskészít-
mények is megtalálhatók a kínálatban. 

Változtak a trendek, az igények. Rohanó, felgyorsult világban 
élünk, ahol egyre kevesebb az idő, ezért az emberek inkább az 
olyan ételeket szeretik, ami konyhakészre van előkészítve, így ott-
hon már kevesebb a munka vele. Erre tökéletesek a naponta fris-
sen gyártott húskészítmények, például a cheddar sajtos, jalapeno 
paprikás töltött csirke bomba, az aszalt szilvás, baconos tekercs, az 
olasz porchetta, a sütésre kész, különböző ízvilágú pácolt húsok stb. 
Nagyon divatos lett a steak is, amit itt, a környéken nem nagyon le-
hetett kapni. Igyekeztem a felvágottakban is egy kicsit más vonalat 
hozni, mint a hagyományos. Nagyon szeretem az olasz és az osztrák 
ízeket, minőséget, megjelenést, és úgy látom, hogy ezekre van nyi-
tottság itt is, szívesen viszik a vevők. A prémium minőségre törek-
szem mindenben, megtalálható többek között az amerikai prime 
steak, és tervezem, hogy szép fokozatosan bevezetjük az egyre 

népszerűbb  wagyu 
marhát, amit elég 
kevés helyen lehet 
kapni még a fővá-
rosban is.

Mindent egy picit 
igényesebben elő-
készítve árulunk: 
van például rostla-
zító hússzövő gép, 
ami gyakorlatilag  
puhára klopfolja 
a húst, a háziasz-
szony csak hazaviszi, kiveszi a vákumzacskóból és készítheti is  
úgy, ahogy szeretné. Ha kell, felkockázzuk, felszeleteljük, akár 
befűszerezzük. Bármi hasonlóban szívesen segítünk, vagy akár 
abban is, hogy mit hogyan kell elkészíteni, hány fokon, hogyan 
pároljuk, süssük, hogy igazán finom legyen a végeredmény. Azt 
tapasztalom, hogy ezeket a jótanácsokat örömmel veszik a vásár-
lók, és személyesebb is ezáltal a kapcsolat.

• Pár hete nyitottak, de azért már biztos látszódik, meny-
nyire van igény erre a fajta minőségre, újdonságra itt, Vö-
rösváron. 
Van iránta érdeklődés. Úgy érzem, örülnek neki, hogy a lakóhe-
lyükhöz közel van egy jó húsbolt,  olyan gourmet üzlet, ami egy 
kicsit más, mint a többi, vannak különleges és prémium áruk. Ma 
már mindenki utazik, járja a világot, és örül, ha itthon is megtalál-
ja a nagyvilág ízeit, a pármai, a serrano vagy a San Daniel sonkát, 
az olasz mortadellát, az igazi burrata bufala sajtot vagy mozzarel-
lát, a francia sajtokat, vajat, az olyan osztrák ízeket, mint például 
a Käsekrainer. Ezekre itt is abszolút nyitottak az emberek.

• Hogyan tervezi a jövőt? Hiszen azt mondta, még néhány 
évig csinálná itt…
Az még a jövő zenéje, hogy ez hova fog tovább fejlődni. Küldeté-
sünk, hogy a magas minőségű húsok-
kal, termékekkel meghatározó ízél-
ményt nyújtsunk a vásárlóknak, hogy 
kiváló alapanyagokból készülhesse-
nek az ételek a családi, baráti asztalra. 
Az biztos, hogy most már itt szeretnék 
maradni. Remélem, sikerül majd idő-
vel egy olyan kollégát találni, akit be 
tudok úgy tanítani, hogy a magáénak 
érezze a boltot, és továbbvigye, amit 
felépítünk. Egyszóval hosszú távra ter-
vezek itt, Vörösváron.

Palkovics Mária
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24 Anyakönyv

Házasságot kötöttek
Oravecz Enikő és Jászkuti Balázs 
2023. 09. 23.

Anyakönyvi 
hírek

Megszülettek

Puddinu-Manhercz 
Vincent Siro
2023. 08. 01.
Anya: Manhercz Szilvia 
Polixéna
Apa: Andrea Puddinu

Török Lea Janka
2023. 08. 23.
Anya: Pék Bettina
Apa: Török Péter

Szaturi Angéla
2023. 08. 28.
Anya: Kiss Eszter
Apa: Szaturi György

Szauer Róza
2023. 08. 31.
Anya: Palcsek Kata Sára
Apa: Szauer Csaba

Mátrai Milán
2023. 09. 06.
Anya: Csapó Fanni
Apa: Mátrai Zsolt

Biró Kincső
2023. 09. 12.
Anya: Botzheim Boglárka
Apa: Biró Levente

Weiszer Leó
2023. 09. 16.
Anya: Katona Sarolta
Apa: Weiszer Márk Olivér

Kerekes Péter
2023. 09. 18.
Anya: Nagy Ágnes
Apa: Kerekes Zoltán

Szauter Olivér
2023. 09. 19.
Anya: Hau Renáta
Apa: Szauter Zsolt

Siklósi Eliza
2023. 09. 25.
Anya: Péter Anikó
Apa: Siklósi Áron

Dévényi Borka
2023. 09. 27.
Anya: Légrádi Blanka
Apa: Dévényi Bálint

Elhunytak

Stéhli Gyuláné, 69 év
szül. Szika Gizella
2023. 08. 16.
Vágóhíd köz 10.

Müller Katalin, 76 év
2023. 08. 26.
Kápolna u. 56.

Schreck Károlyné, 64 év
szül. Oroszlán Katalin
2023. 08. 31.
Bocskai u. 99.

Jámborné Lakner Zsuzsa, 
74 év
2023. 09. 01.
Dugonics András u. 89.

Havas Ferenc, 72 év
2023. 09. 04.
Budai Nagy Antal u. 1.

Id. Lukács Gábor, 75 év
2023. 09. 06.
Zrínyi u. 30.

Zsolnai Józsefné, 83 év
szül. Matehovitcs Éva Olga
2023. 09. 28.
Pozsonyi utca 68/a

Elhunyt 
Boros Zoltán 
atya
Hosszú betegség után, 
életének 62. évében 
elhunyt Boros Zoltán 
atya, Pilisvörösvár dísz-
polgára. Az egykori plé-
bános összesen tizenhat 
évet töltött városunk 
híveinek szolgálatában.

Zoltán atya csendben, szerényen végezte mindennapi 
munkáját, olykor egyedül, máskor egy-egy kezdő káp-
lánnal vagy nyugdíjas kisegítővel az oldalán. Minde-
mellett arra is fordított energiát, hogy képezze magát. 
Olykor többet is vállalt, mint amit a szervezete elbírt. 
2008-ban egészsége megóvása érdekében helyezték át 
egy kisebb egyházközösséghez Érdre. Ugyanebben az 
évben Pilisvörösvár díszpolgárává választották. Zol-
tán atya éveken át látott el fontos feladatokat az érdi 
plébánián, a helyi cigánymisszióban segítette az otta-
ni roma közösséget, mielőtt 2014-ben, betegsége okán 
papi otthonba került.

Pilisvörösvár egykori plébánosát október 3-án kísér-
ték utolsó útjára. Zoltán atyát Várpalotán helyezték 
végső nyugalomra. A nagy távolság ellenére a teme-
tésre sok pilisvörösvári érkezett, városunk plébániája 
ugyanis buszt szervezett, hogy mindenki eljuthasson 
Veszprém megyébe, aki szeretett volna részt venni a 
búcsúztatáson.

Elhunyt Havas 
Ferenc egykori 
képviselő
Életének 72. évében, szep-
tember 3-án elhunyt Havas 
Ferenc, városunk korábbi 
önkormányzati képviselője. 
Havas Ferenc Pilisvörösváron született 1951-ben. Isko-
láit is itt végezte, ezt követően pedig a kőfaragószakmát 
sajátította el. Kezdetben a kőfaragó vállalatnál dolgo-
zott, majd 1983-ban családi vállalkozást indított. Éve-
kig a Pilisvörösvári Horgász Egyesület elnöki pozícióját 
töltötte be. Nagyon fontosnak tartotta a helyi ügyek tá-
mogatását és a közéletet, ezért 2002-ben indult az ön-
kormányzati választásokon. Miután a lakosság bizal-
mat szavazott neki, 2002 és 2006 között képviselőként 
dolgozott szülővárosáért. Havas Ferencet gyermekei és 
unokái gyászolják.
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Mindenszentek és halottak napja köze-
ledtével az önkormányzat különösen 
nagy figyelmet fordít a temető karban-
tartására, rendezettségére. A Városgaz-
da Kft. előkészíti a területet a látogatók 
fogadására. Elvégzik a fűnyírást, a fale-
velek, termések összegyűjtését, rendbe 
teszik az önkormányzati fenntartású sí-
rokat, az elmúlt évekhez hasonlóan gondoskodnak a parkoló megvilágí-
tásáról, kezelik a szemeteseket és több helyen őszi virágokat is ültettek.

Az önkormányzat azt kéri, hogy a hozzátartozók is tartsák karban a sírokat 
és azok környezetét, hogy a temető egész évben gondozott lehessen. 
Ehhez segítségül idén ismét biztosít a város zúzott követ az ünnepeket 
megelőzően.

A nagyobb látogatóforgalom fogadására, kezelésére is felkészült az ön-
kormányzat. Hosszított nyitvatartással, ingyenes buszjárattal, a helyszín 
rendészeti biztosításával, mobil illemhellyel, helyszíni tájékoztatókkal se-
gíti az ünnepen a látogatókat. 

Az ünnephez kapcsolódó információkat, szabályokat az alábbiakban fog-
laltuk össze:

•  Hosszított nyitvatartás kizárólag november 1-jén és 2-án lesz, ekkor 
7.00–21.00 között, az ünnepet megelőző napokban viszont az október 
31-ig érvényes nyitvatartási idő szerint, 7.00–20.00 között lesz nyitva a 
temető.

•  A korábbi évekhez hasonlóan a parkolást, a parkolóból való gyorsabb 
ki- és behajtást, illetve a gyalogosokat idén is a polgárőrök, a település-
őrök és a rendőrség segíti majd a hétvégén, valamint október 31-én és 
november 1-jén. 

•  A megnövekedett forgalom miatt ezen a két napon csak mozgáskor-
látozott igazolvánnyal és kizárólag délelőtt 8–12 óráig lehet járművel a 
temetőbe behajtani. A nagy látogatottság okán ezeken a napokon a 
behajtási engedély nem érvényes (csak a mozgáskorlátozott igazol-
vány).

•  A parkolókban a korábbi évekhez hasonlóan a sötétedést követően vi-
lágítás is biztosítja a látogatók és a járművek biztonságának védelmét.

•  Az ünnep alatt mobil illemhelyet helyeznek ki a temető hátsó parkoló-
jában.

•  A sírkőkészítéssel foglalkozó vállalkozók a helyi rendelet szerint októ-
ber 27. és november 5. között a temetőben nem dolgozhatnak, kivé-
telt képeznek az ebben az időszakban zajló temetésekhez kapcsolódó 
sírkőbontások. 

•   A szentmise a ravatalozónál november elsején 17:00 órakor kezdődik.

A lakosság közlekedésének segítésére november elsején két ingyenes 
buszjáratot is biztosít a TEVÖ Egyesület a temetőbe és vissza. Odafelé 
délelőtt 10 és 16 órakor indul járat a Bocskai utcából, visszafelé pedig 14 
órakor és a mise vége után 15 perccel, 18: 15-kor indul a temetőből vissza 
a busz. A pontos útvonal és menetrend a következő:

Ünnepi rend 
a temetőben

Odaút Indulás Indulás

1. Bocskai utca buszmegálló 10:00 16:00

2. Dugonics utca buszmegálló 10:01 16:01

3. Nyár utca 10:02 16:02

4. Szabadság utca 10:03 16:03

5. Csokonai utca 10:04 16:04

6. Eperjesi utca 10:05 16:05

7. Művészetek Háza, hentesbolt 
előtt (Fő úti buszmegálló) 10:06 16:06

8. Emil cukrászdával szemben 10:08 16:08

9. Görgey játszótér 10:09 16:09

10. Vörösvárbánya – Görgey 
utca (Mátyás király u. sarok) 10:11 16:11

11. Nagy-tó parkoló 10:14 16:14

12. Bányatelep 10:17 16:17

13. Hősök tere (Árpád u. – Fő 
u. sarok) 10:20 16:20

14. Városháza 10:21 16:21

15. Temető 10:22 16:22

Visszaút Indulás Indulás

1. Temető 14:00 kb. 18:15

2. Városháza 14:01 18:16

3. Hősök tere 14:02 18:17

4. Bányatelep 14:03 18:18

5. Nagy-tó parkoló 14:05 18:20

6. Vörösvárbánya – Görgey 
utca 14:08 18:23

7. Görgey játszótér 14:11 18:26

8. Emil cukrászda 14:13 18:28

9. Művészetek Háza előtt 14:16 18:31

10. Eperjesi utca 14:17 18:32

11. Csokonai utca 14:18 18:33

12. Szabadság utca 14:19 18:34

13. Nyár utca 14:20 18:35

14. Dugonics utca buszmegálló 14:21 18:36

15. Bocskai utca buszmegálló 14:22 18:37



2085 Pilisvörösvár, Budai út 18/A 
(Toyota kereskedés mellett)

Tel.: (+36) 30/606-5921
(06) 26/331-897

ÚJ ÉS HASZNÁLT, 80-90%-OS ABRONCSOK
EXTRÉM MÉRETEKBEN IS!

*használt és új abroncsok
  értékesítése
*gumiszerelés 10-23"-ig
*centrírozás
*gumiabroncs és felni javítás
*szezonális gumi/felni tárolás
*alu- és lemezfelnik értékesítése
 (új és használt)

www.goliatgumi.huwww.goliatgumi.hu

Nyitva: 
00 00H-P: 8 -17

00 30Szo: 8 -12
V: zárva

Szervizünkben a raktárról vásárolt 
új abroncsok szerelése díjmentes.

Szervizünkben a raktárról vásárolt 
új abroncsok szerelése díjmentes.

használt és új abroncsok értékesítése

-        gumiszerelés 10-23”-ig

-        centrírozás

-        gumiabroncs és felnik javítás

-        szezonális gumi/felni tárolás

-        alu és lemez felnik értékesítése (használt/új)
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Tűzifa akác, 
vagy bükk 

konyhakészen 
kalodába sorba rakva 

32000 Ft/kaloda. 

Méteres szálban is 
kapható

06703845283 

KERTGONDOZÁS,
egyedi munkák, 

rendszeres kertápolás, 
kisebb ház körüli javítások.

Tel: 06 70 381 1085 
email: mohacsikal@gmail.com

Víz- 
és fűtésszerelés, 

javítások

Steckl Bernát
+36-20/583-9193

b.steckl@gmail.com

DUGULÁSELHÁRÍTÁS

0–24
BONTÁS NÉLKÜL

✔ VÍZVEZETÉK-SZERELÉS
✔ CSATORNAKIÉPÍTÉS
✔ CSŐ- ÉS
  CSATORNATÖRÉS-
  JAVÍTÁS

+36-70/624-20-81

Gabó
duguláselhárítás

Hirdetési díjak 
a Vörösvári Újságban

Hátsó borító 160 000 Ft

1/1 oldal 90 000 Ft

1/2 oldal 45 000 Ft

1/4 oldal 22 500 Ft

1/8 oldal 11 750 Ft

1/16 oldal 5 875 Ft

Kohlhoffer Rudolf r. főtörzsőrmester pilisvörösvári 
körzeti megbízott szolgálati száma: 06-20-489-6707

Finta Balázs r. főtörzsőrmester pilisvörösvári körzeti 
megbízott szolgálati száma: 06-70-400-7202

A vörösvári tűzoltókat kizárólag a 105-ös vagy 
a 112-es telefonszámon lehet riasztani!

Hirdetés



Segítség a hétköznapokban
gyermekek fuvarozását, kísérését, rövid
idejű felvigyázását
idősek kísérését, részükre bevásárlást
kiskedvencek etetését, sétáltatását,
növények locsolását

Vállalom (többek között):

és minden hasonló családias jellegű feladatot

Telefonszám:
+36 70 367 6318

E-mail cím:
2bhelpandi@gmail.com

facebook.com/2BhelpRészletek: 

Elérhetőségek:

 

 

 

 

Gázkészülék szerelést, javítást, karbantartást, 
valamint 

fűtés és vízvezeték szerelést vállalok. 

Breza János e.v. 

tel.: 06-70/433-8202 

(8.00-20.00 óráig hívható) 
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Optic World Exclusive - Solymár Auchan
2083 Solymár

Szent Flórián utca 2-4.
tel.: 0630/659-5124

email: solymar@owe.hu

MINDEN HÓNAP 30-án
NAPSZEMÜVEGEKRE

és
OPTIKAI SZEMÜVEGEKRE

2085 PILISVÖRÖSVÁR, SZENT IMRE U. 7.
TEL.: +36 30 471 7227

- bútorvasalatok, pántok, fióksínek
- csavarok, szögek, kötőelemek
- bútor fogantyúk, szerelvények
- Egger bútorlapok, munkalapok
- Forest és Nettfront ajtólapok

- Blanco mosogatók és csaptelepek
- tolóajtó vasalatok

- ragasztó és tömítő anyagok
- és ami még a bútorhoz kell...
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AZ OTTHON SÜLT KENYÉR AZ IGAZI.
És nekünk Pilisszentiván az otthonunk.
Sok újdonsággal várunk mindenkit a hét minden napján!

NEM CSAK PÉKET KERESÜNK!
DOLGOZZ A JÓKENYÉRNÉL! JOKENYER.HU/KARRIER

JÓKENYÉR PILISSZENTIVÁN   pékség    reggeliző    kávézó
2084 Pilisszentiván, Erzsébet Ipari park 4.  +36 (20) 620-2201

jokenyer_184x264_csabai-ujsag_230925.indd   1jokenyer_184x264_csabai-ujsag_230925.indd   1 2023. 09. 25.   17:54:312023. 09. 25.   17:54:31
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Program

2023.NOVEMBER 11.
SZOMBAT 16.00

A SZÉPSÉG ÉS A
 SZÖRNYETEG

Jegyár: 2500 Ft
Jegyvásárlás online

www.mhpv.hu, i l letve a helyszínen

Művészetek Háza Pilisvörösvár Fő u. 127.

ZENÉS MESEJÁTÉK 
A VSG TÁNCSZÍNHÁZ ELŐADÁSÁBAN

www.mhpv.hu

Tökfaragás

Rémszoba

MŰVÉSZETEK HÁZA

2023. október 27.

15.00-18.00

TÖK JÓ BULI

Arcfestés

Kézműves foglalkozások

Zene

Büfé RÉMES CUKROK

2023. NOVEMBER 25.2023. NOVEMBER 25.
20.00-02.0020.00-02.00

Die 



Programajánló
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október 26.
Világjárók – Magashegyi 
túrák a Kárpátok ismeretlen 
ormain

18.00 Radics Tamás előadása
Művészetek Háza, Fő utca 127.

október 23. Nemzeti ünnep 

Ünnepi műsor a Hősök terén, 
koszorúzás, fáklyás felvonulás
Hősök tere

17.00

október 27. Tök jó buli!

15.00–18.00 Kézműves foglalkozás, töklámpa faragás 
és zenés, vidám programok gyerekeknek 
Művészetek Háza, Fő utca 127.

október 27. Halloween-party

19.00–23.00 Tinidiszkó DJ Horyval
Művészetek Háza, Fő utca 127.

október 28. Wenczl József emlékest

 
 

18.00–19.30 
20.00

A Német Nemzetiségi Táncegyüttes 
szervezésében
Műsor
Bál a Mondschein Kapellével
Művészetek Háza, Fő utca 127.

november 5. Feldhoffer Johannes 
kiállításának megnyitója

16.00 A kiállítás a Művészetek Háza színházter-
mében tekinthető meg november 17-ig.
Művészetek Háza, Fő utca 127.

november 7. Dumaszínház – NAHÁT!

19.00 Kovács András Péter önálló estje
Műsorvezető: Noé Bex
Művészetek Háza, Fő utca 127.

november 11. Hüllőkiállítás 
a Tropical Zoo-val

10.00–13.00 Művészetek Háza, aula, Fő utca 127.

november 11. A Szépség és a Szörnyeteg

16.00 zenés mesejáték
Művészetek Háza, Fő utca 127.

november 17–19. Jégpálya nyitóhétvége

Jégpálya, Kacsa-tó

november 18. UV Salsa-bachata est

20.00–02.00 Művészetek Háza, Fő utca 127.

november 19. Nemzetiségi délután

16.00 A német nemzetiségi önkormányzat 
szervezésében
Művészetek Háza, Fő utca 127.

november 25. Katalin-bál

20.00–02.00 Zenél: Die Bergländer Buam 
Művészetek Háza, Fő utca 127.

Feldhoffer Johannes nevét mindenki ismeri Pilisvörösváron. A nemzetközi sikereket elért 
művész, aki hosszú évtizedekig Svédországban élt és alkotott, 2015-ben tért haza Pilisvö-
rösvárra. Az elmúlt években több kiállítása is látható volt, és ez a sor folytatódik most: no-
vember 5–17. között a Művészetek Háza színháztermében tekinthetjük meg a grafikusmű-
vész műveit. Megnyitóbeszédet mond Lisányi Endre esztéta-képzőművész, közreműködik 
Bress Bálint gitárművész. A kiállításon bemutatjuk az alkotó életművét feldolgozó kötet 
második részét, melynek címe A tér hullámai. November 5-én 16.00 órakor mindkét kötet 
példányai elérhetőek lesznek a helyszínen.



PILISVÖRÖSVÁR, KACSA-TÓ

www.mhpv.hu

2023. november 17.-január 21.

PIN
GU

 VÁR TÉGED IS!

JÉGPÁLYA
ÚJRA

NYITÓHÉTVÉGE:
NOVEMBER 17-19.

JÉGTÁNCBEMUTATÓ

HOKIBEMUTATÓ

DJ TOMI

KOVÁCSOVICS FRUZSINA KONCERT

JEGES JÁTÉKOK GYEREKEKNEK


